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در صفحه سبک زندگی می خوانید:
  »لباس« و معانی متفاوت و واقعی آن در رویا

  دلیل کسل بودن بعد از خواب چیست؟
  اصول داستان نویسی )1(  / ریموند کارور 

  اشتباهات سلامت صبحگاهی )1(
و ...

با عنوان مشاور رئیس و رئیس
کمیسیون  اقتصادی؛

محمدعلی  نجفی
به هلال احمر رفت

2

شهرهایی خالی از حیات اجتماعی 

خیابان های پرُ از دست فروش؛ 
دلنشین یا آزاردهنده؟
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»دنیای هوادار« از نمایش های لاکچری
برای »بانوایان« گزارش می دهد؛

تئاتر هایی با پول مردم
اما نه برای مردم!

4

نماینده ولی فقیه در البرز:
انقلابی گری 

رسالتی بر دوش جنبش  
دانشجویی  است

وعده شهردار کرج؛2

 استقبال از زمستان با آمادگی کامل! 
3

سرمقاله

در باب اعتراضات ادامه دار کارگران
مهرداد تیموری - کارگران، پیش و پس از رخدادهای سال گذشته 
به ویژه در دی ماه 96، اعتراضات خود را در اشکال متعدد مانند 
تجمع، راهپیمایی، اعتصاب، بیانیه و نامه اعتراضی نشان دادند. پرسش 
یادداشت پیش  رو این است که چه تفاوت معناداری میان اعتراضات 

کارگران قبل قبل و بعد از اتفاقات سال پیش ایجاد شده است؟
اعتراضات پارسال تصویری کلی به ما ارائه می دهد؛ تصویری از 
اعتراض هایی که در نهایت شکل و شمایل واحدی پیدا نکرده اما 
به صورت تشکل نیافته و حول مطالبات عمدتا معیشتی پیش رفته 
است. اعتراضات کارگری پیش، هم زمان و پس از اعتراضات دی  ماه تا 
اکنون به  شکل تصاعدی ادامه داشته است. بنابراین برای یافتن پاسخ 
به این سوال که اعتراضات کارگران چه تفاوت هایی با اعتراض های 
پیشین داشته، باید بر ویژگی های اعتراضات کارگری سال 96 و 9۷ 
بیشتر تامل کرد. در مجموع اعتراضات کارگری در سال گذشته غالبا 
حول محور »شرایط کار« )به صورت اعم و اخص( بوده، اما همین 
اعتراضات از جهت اینکه واجد ویژگی های طبقاتی بوده شکل و 
ریخت واحدی داشته و حول مطالبات مشخص تری شکل گرفته 

بود، با شکل و ریختی متجانس، واجد عنصر »پیش روی« شد.
زمستان  اعتراضات  در  معیشتی  مسائل  گره خوردن  به واسطه 
سال گذشته، اعتراضات کارگران نیز از حالت »تدافعی« صنفی 
به »تهاجمی« سیاسی تغییر شکل پیدا کرده و به  نوعی از مساله 
»شرایط کار« به مساله »حکمرانی کارگاه« ارتقاء پیدا کرده است. 
به زبان ساده تر؛ امروز اعتراضات کارگری در بخش های مهمی از 
»معیشتی-صنفی« به »سیاسی-اجتماعی« تغییر یافته است. این 
تغییر تماما متاثر از اعتراضات دی  ماه نبوده اما در بخشی از شعارها 
و ایده ها توجه به عدم امکان اصلاحات ساختاری در کارگاه به سمت 
مطالبات بنیادی تر در محیط کار پیش رفته و ازین جهت بی تاثیر از 

محتوای سیاسی اعتراضات دی  ماه نبوده است.
هرچند این تغییر با تفاوت های کم و زیاد در کارگاه های متعدد حاکم 
بوده و سیر منسجم و یکسانی را طی نکرده است، اما در کارگاه هایی 
که اعتراضات کارگری پیش از زمستان پارسال نیز در آنان وجود 
داشته یا پتانسیل آن موجود بوده، پس از اتفاقات سال گذشته محتوای 
اعتراضات از »دستمزد« و »شرایط کار« به  »خصوصی سازی« و »اداره 
کارگاه« تغییر پیدا کرده است. این تغییر در برخی کارگاه های بزرگ 
مثل کشت و صنعت هفت تپه و فولاد ملی اهواز حتی به سمت 
ایده »شورای مستقل کارگری« به  عنوان آلترناتیو پیگیری شده است.

با همه تفاوت هایی که کارگاه ها دارند، بارها اتحادِ کارگران هفت 
تپه و فولاد ملی در اعتصابات فریاد زده شده و تلاش جهت حفظ 
همبستگی کارگران در مقابل سیاست  گذاری  های متحدانه دولت 
و کارفرمایان در اجرای »خصوصی سازی«، یک قدم به جلو بوده و 
تضمین نتیجه  بخش  بودن مقاومت متحدانه را در آینده افزایش 

می دهد. این خود یک پیروزی برای آن ها است.
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عرب  سرپرست 
پرسپولیس شد

ایرج دانایی فر 
به کما رفت 

مهدی تاج امروز 
راهی قطر شد 

مجید  جلالی
از پیکان جدا شد

وزیر اطلاعات در نشست شورای اداری استان البرز مطرح کرد؛

امنیت و آرامش مردم، مهم ترین هدف وزارت اطلاعات 

سرپرست استانداری البرز: 

گشایش برخی  از تنگناهای البرز
 به تدبیر ملی نیاز دارد

8کوتاه از فوتبال ایران 6
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آگهی مناقصه عمومی  )تجدید(
خرید و تحویل قطعات و تجهیزات سیستمهای سخت افزاری

شهرداری کرج در نظر دارد با توجه به بودجه مصوب شورای اسلامی شهر پروژه مندرج در جدول ذیل را از طریق مناقصه عمومی به متقاضیان واجد شرایط )پیمانکار( واگذار نماید.

1- سپرده شرکت در مناقصه به یکی از روشهای ذیر ارائه گردد. ضمانت نامه بانکی معادل مبلغ فوق به مدت 90 روز اعتبار داشته و قابل تمدید باشد و یا واریز فیش 
نقدی به مبلغ فوق به حساب ۷00۷86948623 بانک شهر. 2- برندگان نفر اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد 
شد. 3- شهرداری کرج در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است. 4- مبلغ 500/000 ریال بابت هزینه خرید اسناد به حساب ۷00۷85313۷95 نزد بانک شهر 
شهرداری واریز و رسید آنرا ارائه نمایند. 5- متقاضیان می توانند از تاریخ انتشار آگهی جهت خرید اسناد مناقصه به اداره امور قراردادها و پیمانها واقع در میدان توحید-بلوار 
بلال شهرداری کرج طبقه هفتم مراجعه نمایند. 6- در هر صورت مدارک مندرج در اسناد مناقصه ملاک فروش اسناد و متعاقبا عقد قرارداد خواهد بود. 7- توضیح اینکه 
به غیر از سپرده شرکت در مناقصه کلیه اسناد و مدارک مربوط به متقاضیان شرکت در مناقصه در نزد شهرداری باقی می ماند. 8- لازم به ذکر است هنگام خرید اسناد 
ارائه اساسنامه مرتبط و معرفی نامه ممهور به مهر و امضای مدیرعامل، روزنامه آخرین آگهی تغییرات اعضای شرکت و کد اقتصادی الزامی میباشد. 9- شرکت کنندگان در 
مناقصه می بایست کلیه فرمها و اطلاعات مورد درخواست شهرداری را تکمیل و به همراه سایر اسناد مناقصه در پاکت مربوطه قرار دهند. 10- سایر اطلاعات و جزئیات در 
اسناد مناقصه مندرج است. 11- پیشنهادات می بایست در پاکتهای مجزا )الف-ب-ج( لاک و ممهور به مهر شرکت شده و پس از الصاق هولوگرام بر روی پاکت ب و ج تا 
پایان وقت اداری روز یک شنبه مورخ 9۷/10/2 به آدرس کرج-میدان توحید-بلوار بلال دبیرخانه شهرداری کرج تحویل داده شود. پیشنهادات رسیده در مورخ 9۷/10/3 

در کمیسیون عالی معاملات شهرداری کرج )دفتر شهردار( راس ساعت 11 مطرح و پس از بررسی و کنترل برنده مناقصه اعلام خواهد شد. 
در ضمن هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه میباشد.

* جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 35892418-35892443-026 تماس و یا به سایت www.karaj.ir مراجعه نمائید. 
اداره امور قراردادها و پیمانها - شهرداری کرج 

شهرداری کرج

صلاحیت لازممبلغ سپرده به ریالمبلغ اعتبار به ریالشرح عملیاتردیف
100% نقدی

خرید و تحویل قطعات و تجهیزات 1
ارائه اساسنامه مرتبط4/300/000/000215/000/000سیستمهای سخت افزاری

خطر: »تعلیق« جدی تر از همیشه

تاج  را به تخت  
بازگردانید!
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به گزارش روابط عمومی خانه مطبوعات استان 
البرز، اکبر حیدری با اشاره به حذف اخیر آگهی 
های قوه قضاییه گفت:»طبق مفاد قانونی موجود، 
انتشار آگهی ها از طریق سامانه ابلاغ با مواد 343 
و 302 و ۷3 قانون آئین دادرسی مدنی تعارض 
دارد، همچنین به موجب مواد 616،344، 1۷4 

و 384 قانون دادرسی کیفری نیز تعارض دارد.«
حیدری در ارتباط با بخشنامه و دستورالعمل 
در خصوص  قضاییه  قوه  فناوری  و  آمار  مرکز 
دادگستری  آگهی های خروجی شعب  انتشار 
تصریح کرد:»بخشنامه و دستورالعمل مرکز آمار 

قوه قضاییه با وجود تضاد با روح قانون و تعارض 
با مواد قانونی که مورد اشاره قرار گرفت نیاز به 

بررسی مجدد دارد.«
وی در ادامه اظهار کرد:»عدم انتشار آگهی ها در 
نشریات مکتوب سبب آسیب جدی مالی به این 
دست از رسانه ها می شود، قبلا به این موضوع 
اشاره شده که آگهی ها همانند قلب تپنده رسانه 

های مکتوب هستند و در صورت حذف این آگهی 
ها، آسیب غیر قابل جبرانی به نشریات غیر دولتی 

وارد می گردد.«
حیدری در بخش دیگری از سخنانش با اشاره 
به اهمیت حذف آگهی ها برای نشریات افزود:»از 
شورای  مجلس  در  مردم  محترم  نمایندگان 
درخواست  ذیربط  مسئولین  دیگر  و  اسلامی 

می نماییم به دلیل حساسیت این مسئله برای 
نشریات، به این موضوع ورود کنند تا از باز ایستادن 

چرخ رسانه های خصوصی جلوگیری کنند.«
مدیرعامل خانه مطبوعات در ادامه گفت:»طی 
نوسانات اخیر نرخ ارز و بالا رفتن بی رویه قیمت 
کاغذ، نشریات با مشکلات بی شماری برای چاپ 
مواجه هستند و بعضا مجبور به خریداری کاغذ 
از بازار سیاه می شوند، اکنون با قطع آگهی ها 
و انتشار در سامانه، مشکلات رسانه ها چند برابر 
خواهد شد و احتمال انحلال رسانه های خصوصی 

بسیار زیاد می گردد.«

با حذف اگهی های دولتی: 

چرخ رسانه های مکتوب از حرکت خواهد ایستاد
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خبر

نماینده ولی فقیه در البرز:
انقلابی گری رسالتی بر دوش

جنبش دانشجویی است
نماینده ولی فقیه دراستان البرز و امام جمعه کرج دانشجو را 
پرچم دار گفتمان انقلابی گری دانست و گفت:»انقلابی گری 
رسالتی بر دوش جنبش دانشجویی است و فراگیر سازی این 

گفتمان نقش دانشجو را می طلبد.«
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، آیت الله سید محمد 
مهدی حسینی همدانی شامگاه سه شنبه در جمع نخبگان 
و فعالان فرهنگی دانشگاه های آزاد اسلامی البرز به مناسبت 
و  مبنا  انقلاب  رهبر معظم  افزود:»فرمایشات  دانشجو  هفته 
ترسیم کننده راه یک دانشجوی انقلابی است و ایشان کلیات 
را مطرح می کنند و وظیفه دانشجویان عمل به این خط  مشی 

ها است.«
وی ادامه داد:»رهبر معظم انقلاب به  عنوان چشم بیدار جامعه 
بر نظریه مقاومت تأکید بسیاری دارند که وظیفه دانشجویان 
است تا این نظریه را در جامعه به گفتمان رایج تبدیل کرده به 

توسعه و تبیین آن بپردازند.«
فساد ستیزی  و  امام جمعه کرج گفت:»آگاه سازی جامعه 
از جمله وظایف دانشجو برای تحقق گفتمان انقلابی گری 

است.«
وی افزود:»دانشجو می تواند در زمینه عدالت و تحقق تمدن 

اسلامی مطالبه گری و جریان سازی داشته باشد.«
ادامه داد:»چیزی که به دانشجو  آیت الله حسینی همدانی 
هویت می دهد مقدار انقلابی گری او در عرصه های مختلف 

جامعه است.«
معنا  روحیه ای  را  گری  انقلابی  آورشد:»بعضی ها  یاد  وی 
هیچ  در  و  دارد  مخالفت  مستقر  نظام  با  دائم  که  می کنند 
اسلامی  فضای  در  که  در صورتی   نمی گیرد  قرار  چارچوبی 

انقلابی گری با نگاه به نتیجه معنا پیدا می کند.«
امام جمعه کرج، انقلابی گری را لازمه تحقق آرمان های بزرگ 
انقلاب دانست و گفت:»انقلابی گری یعنی تسلیم ناپذیری در 
برابر وضع موجود و مجاهدت برای عملی کردن آرمان ها که 

تنها از طریق تشکیل حکومت اسلامی میسر می شود.«
آیت الله حسینی همدانی عنوان کرد:»نفوذ، سستی، استحاله 
و تحریف، دشمن انقلاب است که با این نگاه وظیفه ما برای 

مراقبت از انقلاب اسلامی روشن می شود.«
وی تعریف شاخصه های انقلابی گری را در دو حوزه باور و 
رفتار دانست و تأکید کرد:»بحث باور و رفتار را جدی بگیرید 
انقلابی،  و  دینی  باورهای  در  انحراف  کوچک ترین  که  چرا 

انحراف های بزرگ در رفتار را در پی خواهد داشت.«
آیت الله حسینی همدانی در پایان ضمن بازخوانی فرمایشات 
رهبری در موضوع شاخصه های انقلابی گری به تقوای سیاسی 
اشاره کرد و گفت:»شخص انقلابی باید حق را بگوید و در 
موضع دفاع از حق باشد و در مقابل مفاسد بایستد، حالا این 

مفاسد از هر کس که می خواهد صادرشده باشد.«
در این نشست تعدادی از دانشجویان تشکل ها و کانون های 
دانشگاهی، دغدغه ها و مطالباتشان را با نماینده ولی فقیه در 

استان البرز در میان گذاشتند.

گهی زین به پشت و گهی پشت به زین
اگر از کاهش حدود سی درصدی  

درآمد نفتی کشور از آغاز انقلاب تا 
کنون صرف نظر کنیم؛ افت و خیز 
به چشم  ماجرا  این  زیادی که در 

می آید قابل چشم پوشی نیست
در دوران سازندگی رشد مناسبی در 
این حوزه وجود دارد که در دولت 
های  سیاست  اتخاذ  با  اصلاحات 
مناسب دوام و ثبات خوبی داشت این روند در دولت مهر ادامه 
داشت تا سال هشتاد و شش پس از آن علیرغم قیمت مناسب نفت 
در بازار جهانی، درآمد نفتی کشور کمک چندانی به اقتصاد نکرد 
که دلیل آن بیشتر عدم میزان تولید متناسب با بازار بود حالا در 
دولت تدبیر و امید هنوز سطح درامد نفتی به میزان مطلوب نرسیده 

و اوضاع اقتصادی کشور دلیلی بر این مدعی است.
اما زین کجاست؟ زین مورد نظر سطح سرانه تولید نفت اوپک است. 
این روزها وزیر نفت به دنبال موافقت اوپک برای تولید بیشتر است 
درحالیکه همین چندسال پیش وزیر نفت کشورمان در حال رایزنی 

برای کاهش سطح تولید برای افزایش قیمت جهانی بود.
***

ما که سر از کار اوپک و وزارت نفت و امثالهم در نیاوردیم اما این 
را می دانیم که هنوز سر سفره نفت نمیگذاریم و سفره هایمان 
همچنان با کوکو سیب زمینی و سالاد شیرازی و آبغوره چیده می 
شود. پارچمان هم با آب یا نهایتا دوغ پر می کنیم. خلاصه اینکه 
نفت نه سر سفره هست نه توی پارچ. حتی قیر هم سر سفره نداریم، 
دوغمان هم گاز ندارد. راستی این روزها شایعه گرانی بنزین هم به 
گوش می خورد که البته با استناد به جمله هیچ وقت یک ایرانی 
را تهدید نکن باکی نیست؛ نهایتا باک پرایدهایمان را با دوغ بدون 
گاز پر می کنیم. زین هم که سرجای خودش هست یا پشت آقایان 

روی زین است یا زین روی پشت ماست یا هردو.

 طنز اجتماعی
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وزیر اطلاعات با اشاره به اینکه یکی از اهداف 
سرویسهای جاسوسی برای ضربه زدن به نظام 
اسلامی آسیب رساندن به روان انسان ها است 
گفت:»امنیت و آرامش  مردم مهمترین هدف 

وزارت اطلاعات است.«
حجت الاسلام و المسلمین دکتر سید محمود 
در  گذشته  روز  صبح  اطلاعات  وزیر  علوی 
نشست شورای اداری استان البرز افزود:»این 
حق طبیعی مردم است که امنیت  برای آنان 

تامین شود.«
دکتر علوی گفت:»امنیت  و توجه به کرامت 
انسانی بسیار مهم است و اگر کرامت انسان ها 

حفظ  شود سراغ کار خلاف نمی روند.«
وی افزود:»اگر این فرهنگ درجامعه پیاده شود 

جامعه بیمه خواهد شد و امروز با رفتار درست 
از قبیل پرهیز از دورغ گویی، تهمت و حرمت 
شکنی می توان بسیاری از ارزشهای اخلاقی و 

انقلابی را درجامعه پیاده کرد.«
حرکت  شاهد  داد:»اخیرا  ادامه  علوی  دکتر 
تروریستی در چابهار بودیم که دشمن با هدف 
ضربه زدن اقتصادی به این منطقه وارد عمل 

شدند.«
وزیراطلاعات اضافه کرد:»فعالیت های صورت 
گرفته در مبارزه با تروریسم از سال های 92 
اقدامات  از  بسیاری  و  بوده  بیشتر  کنون  تا 
تروریستی با تلاش سربازان گمنام آقا امام 

زمان عج شناسایی و خنثی شده است.«
وزیر اطلاعات یاد آورشد:»اکنون با روش های 

پیچیده اطلاعاتی تروریست ها عمل می کنند 
که به رغم وجود  این شرایط  سربازان گمنام 
امام زمان عج همواره موفق عمل کرده و هیچ 
کشوری در دنیا این نوع سرویس اطلاعاتی 

موفق را مانند ایران اسلامی ندارد.«
دکتر علوی اضافه کرد:»جامعه اطلاعاتی اعم 
از سپاه، بسیج، ناجا، قوه قضائیه و نیروهای 
مسلح تحت فرماندهی هوشمندانه مقام معظم 
این پنجه های  العالی تمام  رهبری مدظله 
امنیتی به صورت یک مشت درآمده و بر فرق 

دشمن وارد امده است.«
وزیر اطلاعات با اشاره به اینکه چند سالی از 
عمر تاسیس استان البرز نمی گذرد گفت:»این 
نیازمند  بودن  جوان  به  توجه  با  استان 

مراقبت های خاصی است که باید مدیران با 
تلاش های جدی تر جهادی عمل کنند.«

دکتر علوی گفت:»با تلاش بیشتر باید البرز را 
به پای سایر استانهای دیگر رساند که سابقه 

طولانی در استان شدن دارند.«
شایان ذکر است وزیر اطلاعات با ورود به استان 
البرز مورد استقبال مسولان و مدیران استان 
قرار گرفت و وی از خانواده شهیدان فهیمده 

دیدار کرد.

آیا صنعت هوانوردی کشورمان 
دستخوش تغییر می شود؟

چند روز قبل شاهد برپایی مراسمی 
پیشکسوتان  از  تجلیل  جهت  در 
بودیم.  کشورمان  هوانوردی  صنعت 
در این مراسم علاوه بر مدیران ارشد 
به  و شهرسازی  راه  وزیر  هوانوردی، 
رئیس  و  »هما«  مدیرعامل  همراه 
سازمان هواپیمایی کشوری نیز حضور 
داشتند و طبق رسم معمول در اینگونه گردهمایی ها، بزرگان حاضر 

در جمع به سخنرانی پرداختند.
و  راه  وزیر جدید  که  آمد  می  بر  ها چنین  متن سخنرانی  از 
شهرسازی در صدد اعمال تغییرات گسترده ای در زیر مجموعه 
های مدیریتی خویش به ویژه در مدیریت هوانوردی کشورمان 
است. معمولا در سیستم مدیریت دولتی در کشورمان به ویژه 
در سطح کلان رسم بر این است که هر وزیر و یا رئیس سازمانی 
که تغییر می کند، زیر مجموعه های آن وزارت خانه یا سازمان 
و یا اداره دچار ریزش و تغییر می شوند. البته رسم دیگری هم 
وجود دارد که مدیران در بدو انتصابشان سخن از حفظ موجودی 
انسانی در محل خدمت خود به میان می آورند اما به مرور دست 
به تغییرات زده و سیاست کاری خود را همراه با مدیران تازه وارد 

اعمال می کنند.
وزیرا راه و شهرسازی نیز به صراحت سخن از تغییر به میان 
نیاورد اما با توجه به توقعی که از مجموعه های مدیریتی تحت 
فرمان خویش بیان کرد، می توان حدس زد که جا به جایی 
های نسبتا مهمی حداقل در مدیریت هوانوردی کشورمان در 
راه است. حتی گلایه فرزان شرف بافی، مدیرعامل »هما« نیز که 
اختیارات خود را در حوزه مدیریتی اش کم می داند، به نوعی 
موید این موضوع است که مدیریت حاکم بر ایرلاین ملی مان 
هم متوجه ناخشنودی و یا حداقل سطح توقع وزیر جدید شده 
و به وعی سعی در پاسخگویی به انتقادات نهفته در سخنان وزیر 

راه و شهرسازی دارد. 
اما در این میان وضعیت هواپیمایی کشوری و ریاست بر این سازمان 
مهم و تاثیرگذار مبهم است و هنوز مشخص نیست که وزیر جدید 
چه طرح و برنامه ای برای آن دارد! سازمانی که به واسطه خریدهای 
کلان به ویژه خرید پر بحث و جدل هواپیماهای »فلایت چک« 
دست دوم در دوره مدیریت »عابدزاده« بر دین سازمان، پای سازمان 
بازرسی را به حوزه کاری خود باز نمود و آخر هم مشخص نشد که 
بالاخره در شکوائیه مطرح شده حق با کیست! و یا صدور مجوز 
به ایرلاین هایی که فاقد فاکتورهای اعلام شده از سوی سازمان 
هواپیمایی کشوری بودند اما به هر شکلی، فعالیت خود را در صنعت 

هوانوردی کشورمان آغاز کردند...

یادداشت

با عنوان مشاور رئیس و رئیس
کمیسیون  اقتصادی؛

محمدعلی نجفی به هلال احمر رفت
طی  نجفی  محمدعلی 
علی اصغر  سوی  از  حکمی 
مشاور  عنوان  به  پیوندی 
و  هلال  جمعیت  رئیس 
اقتصادی  کمیسیون  رئیس 

این نهاد منصوب شد.
که  حکم  این  اساس  بر 
به  را  نجفی  دکتر  انتصاب 
دلیل تعهد و سوابق  ارزنده 

وی می داند:»سر و سامان دادن به املاک و اموال جمعیت و 
کمک به راه اندازی سازمان املاک و مستغلات، ارائه مشاوره و 
های  عرصه  در  سرمایه گذاری  جهت  در  لازم  کارشناسی های 
متناسب با اهداف جمعیت در جهت تامین منابع پایدار، بررسی 
و ارائه راهکار برای اجرای پروژه های اقتصادی جمعیت، تحرک 
بخشیدن به املاک و اموال راکد جمعیت در چارچوب مقررات 
و اساسنامه و کمک های کارشناسی در جهت موضوعات مالیاتی، 
مطالبات، منابع و دیون واحدهای اقتصادی وابسته به جمعیت، 
محور فعالیت های نجفی در کمیسیون اقتصادی هلال احمر عنوان 

شده است.«
شایان ذکر است که دکتر نجفی سوابقی همچون استانداری 
گیلان و البرز، قائم مقام مشاور عالی رییس جمهور و دبیرخانه 
مناطق آزاد و ویژه اقتصادی کشورغ معاونت طرح و برنامه و 
اقتصادی سازمان منطقه آزاد تجاری - صنعتی کیش، سرپرستی 
منطقه ویژه اقتصادی انزلی، عضویت هیئت مدیره فولاد مبارکه 
اصفهان، عضویت هیئت مدیره شرکت صنایع مس شهید باهنر، 
عضویت هیئت مدیره و مدیر عامل شرکت هلدینگ هتل های 
پارس، عضویت هیئت مدیره شرکت بورس بین المللی نفت و 
گاز و پتروشیمی، رئیس هیئت مدیره و مدیر عامل سازمان 
چای کشور، سرپرست شرکت عمران گیلان، معاون برنامه ریزی 
و اداری مالی استانداری گیلان، رئیس دانشگاه جامع علمی 
تعاون  اتحادیه مرکزی  کاربردی گیلان، رئیس هیئت مدیره 
ایران و مدیر کل تعاون روستایی استان گیلان در  روستایی 

کارنامه درخشان خود ثبت کرده است.
اکنون دکتر محمدعلی نجفی با کوله باری از تجربه و سوابقی 
ارزنده به کمک هلال احمر بعنوان سازمانی مردم نهاد و با با 

فعالیت هایی عام المنفعه می رود.

خبر

وزیر اطلاعات در نشست شورای اداری استان البرز مطرح کرد؛

امنیت و آرامش مردم مهم ترین هدف وزارت اطلاعات 

نماینده مردم تهران، ری و شمیرانات در مجلس شورای اسلامی با اشاره به هویت تاریخی و فرهنگی شهرستان ری گفت: موضوع استقلال شهرستان ری در مجلس 
شورای اسلامی در حال پیگیری است و بیشتر نمایندگان نیز با این موضوع موافق هستند. محسن علیجانی روز گذشته در آئین افتتاح نمایشگاه محصولات روستایی 

در ری با اشاره به ظرفیت های این شهرستان اظهار داشت:»این شهرستان دارای ظرفیت  های بسیاری بوده و استقلال مدیریت شهری ری از ضروریات است.«

موافقت اکثریت نمایندگان مجلس با استقلال شهر ری

مهرداد تیموری

سرپرست استانداری البرز گفت:»مجموعه البرز 
برای نیل به اهداف رشد و توسعه و ایجاد نظم 
و آرامش با یکدیگر متحد و همراه هستند و در 
این رابطه نیز از رهنمودها و حمایت های نماینده 

ولی فقیه در استان بهره مند می شویم.«
به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از پایگاه 
اطلاع رسانی استانداری البرز، دکتر شهبازی در 
جلسه شورای اداری استان که ظهر سه شنبه 
با حضور  استانداری  در سالن شهدای دولت 
اینکه  به  اشاره  با  شد  برگزار  اطلاعات  وزیر 

البرز به تعبیر مقام معظم رهبری ایران کوچک 
است، افزود:»این استان رنگین کمانی از اقوام 
مختلف سراسر کشور و حتی اتباع خارجی را 

در دل خود جای داده است.«
وی ادامه داد:»البرز با وجود مساحت کم، در زمره 
متراکم ترین استان های کشور است که قومیت 
های مختلف آن در کمال صلح و آرامش در کنار 

یکدیگر زندگی می کنند.«
دکتر شهبازی گفت:»قالب مهاجران برای دست 
یابی به اشتغال مناسب و گذران معیشت خود، 

سکونت در این استان را بر می گزینند.«
سرپرست استانداری البرز اضافه کرد:»جمعیت 
جوان و تحصیل کرده البرز فرصت مغتنمی برای 

این استان و کشور محسوب می شوند.«
وی گفت:»از ابتدای دولت تدبیر و امید در البرز 
تعداد زیادی از واحدهای تولیدی و صنعتی غیر 
فعال احیا شده و به مدار تولید بازگشته اند و 
برخی از واحدهای نیمه فعال نیز ظرفیت های 

خود را افزایش داده اند.»
دکتر شهبازی با بیان اینکه البرز قطب تولید 
دارویی کشور است، افزود:»در حوزه بهداشت 
و درمان استان از ابتدای دولت تدبیر و امید 
سال  در  چراکه  داده  رخ  بزرگی  تحولات 
92 برای هر هزار نفر 1.2 تخت بیمارستانی 
وجود داشت و لی اکنون با بهره برداری از 5 
بیمارستان و 3 بیمارستانی که در دست احداث 
قرار دارد این سرانه به 4 تخت برای هر هزار نفر 

رسیده است.«
سرپرست استانداری البرز افزود:»این استان بار 
ترافیک 12 استان کشور را بر دوش دارد و 20 
درصد بار ترافیک کشور در 15 تا 20 کیلومتر 

مسیر آزادراه از گرمدره تا حصارک است.«
همت  شهید  بزرگراه  کرد:»ادامه  عنوان  وی 
در البرز در راستای کاهش حجم ترافیک این 
محدوده تاثیر بسزایی دارد که این امکان طبق 
تعهد پیمانکار تا پایان سال قابل بهره برداری 

است و تکمیل آن با پروژه بزرگراه شمالی کرج 
محقق می شود.«

دکتر شهبازی گفت:»با توجه به اینکه البرز بار 
بزرگی از ترافیک ملی را بر دوش دارد در حوزه 
راه سازی پروژه های بزرگ بسیاری در دستور 
کار قرار دارد که بر این اساس تردد مردم تسهیل 

می شود.«
وی با اشاره به اینکه طی تعامل و برنامه ریزی 
به  را  البرز  بار  که  هستیم  درصدد  صحیح 
دوش پایتخت تحمیل نکنیم، گفت:»برخی از 
مشکلات و معضلات البرز نیازمند نسخه ملی 

برای درمان است.«
برای  البرز  افزود:»مجموعه  شهبازی  دکتر 
نیل به اهداف رشد و توسعه و ایجاد نظم 
و آرامش با یکدیگر متحد و همراه هستند 
و در این رابطه نیز از رهنمودها و حمایت 
های نماینده ولی فقیه در استان بهره مند 

می شویم.«

سرپرست استانداری البرز: 

گشایش برخی از تنگناهای البرز به تدبیر ملی نیاز دارد

علی  ساجدی

نشست  ستاد اجرایی نهمین نمایشگاه 
بزرگ کتاب استان البرز برگزار شد

نمایشگاه بزرگ کتاب استان البرز از 25 الی 30 آذرماه از ساعت 14 
لغایت 21 در باغ گلها ، پارک شهید چمران برگزار می شود.

به گزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ وارشاد اسلامی استان البرز، 
پنجمین نشست ستاد اجرایی نهمین نمایشگاه کتاب البرز به ریاست 
حسین جعفری قهدریجانی معاون امور فرهنگی ورسانه ای این اداره کل 
و کلیه اعضاء ستاد جهت برگزاری هر چه بهتر نمایشگاه کتاب  برگزار 
گردید . در این نشست همچنین از برنامه های جنبی و نحوه برگزاری 
آن بحث شد.  نشست های تخصصی« کتاب »در نمایشگاه کتاب البرز، 
نشست تخصصی »  گرافیک کتاب«،  رونمایی از کتاب، نقالی و شاهنامه 
خوانی ،کارگاه آموزش داستان نویسی ، نشست تخصصی“ کودک و 
کتاب“ با حضور روانشناس کودک و مشاور خانواده ، برپایی ایستگاه 
نقاشی در نمایشگاه،اجرای نمایش خیابانی ،کارگاه سفال و برنامه های 
متنوع دیگر من جمله برنامه های جنبی این نمایشگاه هستند، غرفه 
نمایش و فروش کتب مختلف در حوزه های مختلف ادبیات ، فرهنگی 
هنری ، دینی و قرآنی ، اندیشه و مباحث تحلیلی ، ایثار وشهادت ، دفاع 
مقدس، انقلاب  اسلامی ، هنر، کودک و نوجوان ،  آسیب های اجتماعی  

و ... حضوری فعال در این نمایشگاه دارد .

خبر

نوسازی  و  پشتیبانی  تخصصی  کارگروه 
به منظور  استان  این  در آموزش و پرورش 
ساماندهی و بهینه سازی املاک، ساختمان 
و  ورزشی  و  تربیتی  آموزشی،  فضاهای  ها، 
افزایش بهره وری  بهبود کیفیت آموزش و 
گزارش  به  شد.  تشکیل  ها  هنرستان  در 
»دنیای هوادار«، مراد مالمیر معاون توسعه 
و  آموزش  کل  اداره  پشتیبانی  و  مدیریت 
پرورش البرز روز سه شنبه درنشست کارگروه 
استان،  این  نوسازی  و  پشتیبانی  تخصصی 
استفاده  با هدف  کارگروه  اظهارداشت:»این 
بهینه از امکانات موجود، استفاده از فرصت 
سازی  تجاری  و  توسعه  برای  طلایی  های 
لازم  شرایط  دارای  که  مدارس  از  برخی 

هستند ، فعالیت کاری خود را در قالب یک 
کار تیمی با رویکرد هم اندیشی و میدانی آغاز 

کرده است.«
وی با اشاره به اینکه استان البرز از نظر سرانه 
فضای آموزشی در آخرین رتبه کشوری قرار 
دارد، خاطرنشان کرد:»با وجود کمبود ها و 
مشکلات باید تلاش کنیم تا از فضای موجود 

در مدارس استفاده بهینه به عمل آید.«
مالمیر تصریح کرد:»آموزش و پرورش البرز در 
نواحی و مناطق هشتگانه فضاهایی دارد که 
می توان در آن طرح تجاری سازی را اجرایی 
کرد اما برای سرانجام رساندن این برنامه در 
استان فقط چهار ماه فرصت داریم پس نباید 

این فرصت طلایی را از دست بدهیم.«

 ، املاک  تکالیف  یادآورشد:»تعیین  وی 
ساختمان ها و فضاهای آموزشی البرز که در 
برخی از نواحی و مناطق هشتگانه آموزش و 
پرورش با مشکلات حقوقی روبرو هستند نیز 
از محورهای مهمی است که باید به آن توجه 

ویژه کرد.«
مالمیر اضافه کرد:»به منظور کیفیت بخشی 
به آموزش های فنی حرفه ای و کاردانش نیز 
در راستای اسناد بالا دستی از جمله اقتصاد 
مقاومتی ، اصلاح الگوی مصرف، اشتغال و 
ایجاد تحول در نظام آموزش و پرورش که 
ابلاغی از سوی مقام معظم رهبری و سند 
چشم انداز، برنامه توسعه کشور و سند تحول 
در  است  پرورش  و  آموزش  وزارت  بنیادین 

دستور کاری این کارگروه قرار گرفته است.«
هدایت  و  مهارت  ایجاد  گفت:»برای  وی 
و  ترویج   ، اشتغال  به سمت  آموزان  دانش 
تقویت کارگروهی ، تمرکز زدایی و عینیت 
بخشیدن به بودجه ریزی عملیاتی و تامین 
تجهیزات در هنرستان ها با رویکرد تولید ی 
و رفع نیازها به خصوص لباس فرم دانش 
در   .  .. و  نیمکت  و  میز  تعمیر  و  آموزان 
این  اولویت های کاری  از دیگر  را  مدارس 

کارگروه قرار دادیم.«
معاون توسعه مدیریت و پشتیبانی اداره کل 
آموزش و پرورش البر یاد آورشد:»برای ایجاد 
انگیزه و سوق دادن دانش آموزان به سوی 
مهارت های تخصصی و مشارکت در تولید ، 
هفته آینده نشستی با 9 مدیرهنرستان فعال 
در نواحی چهارگانه کرج ، ساوجبلاغ و نظرآباد 

برگزار می شود.«
مالمیر بیان داشت:»آموزش و پرورش البرز 
ظرفیت های فراوانی دارد که با برنامه محوری 
می توان امکان بهره وری در این مجموعه 

تاثیر گذار در جامعه را فراهم آورد.«
وی تاکید کرد:»این نشست 5 مصوبه دارد که 
برای طرح در شورای آموزش و پرورش استان 
البرز و گرفتن مصوبه اجرایی آماده می شود.«
در این نشست اعضای کارگروه پشتیبانی و 
نوسازی دیدگاه های خود را در زمینه آیین 
نامه اجرایی تبصره 9 ماده واحده قانون بودجه 
در  تولید  با  همراه  آموزش  طرح  سال 9۷، 
بیان  و تجاری سازی مدارس  هنرستان ها 

کردند.
استان البرز 450 هزار دانش آموز دارد.

کارگروه تخصصی پشتیبانی و نوسازی آموزش و پرورش البرزتشکیل شد

فردیس  شهر  اسلامی  شورای  عضو 
گفت:»برخی از اعضای شورای شهر با لوایحی 
به  به مردم و صلاح شهر است  که مربوط 

صورت استفاده ابزاری برخورد می کنند.«

حسن سعیدی روز گذشته در حاشیه صحنه 
علنی شورای اسلامی شهر فردیس در گفت و 
گویی افزود: این حق قانونی هر عضو شورای 
است که بتواند شهردار را استیضاح کند ولی 
این امر نباید منجر به این شود که کارهای 
عمرانی در شهر گره بخورد و مسکوت بماند. 

وی در خصوص طرح تفصیلی شهر فردیس 

کلیه  و  بهای خدمات  نشدن  گفت:»اصلاح 
لوایح توافقی شهرداری در کمیسیون عمران 

نارضایتی مردم را دنبال دارد.«
در  کمیسیون  داد:»اعضای  ادامه  سعیدی 
مصوب کردن دخیل هستند و باید هر چه 
سریع تر تعیین تکلیف کنند تا در کار مردم 

تسهیل شود. «
وی اظهار داشت:»لایحه شهرداری برای به 
اجرا گذاشتن مزایده محل های تبلیغات مانند 
پل های عابر پیاده ، فرهنگسراها و زمین های 

چمن و... در صحن شورای مخالفت شد.«
فردیس  شهر  اسلامی  شورای  عضو 

گفت:»اکنون وضعیت شورای شهر فردیس 
مناسب نیست.«

با شهردار  افزود:»اختلاف شخصی  سعیدی 
باید جدا از مشکلات شهر دیده شود.«

دست  آوری  جمع  و  افزود:»ساماندهی  وی 

فروشان و استندهای تبلیغاتی یکی از اقدامات 
مهم شهرداری فردیس بود که انجام شد.«

سال  جمعیت  نفر  هزار   500 با  فردیس 
گذشته از مدیریت شهری کرج تفکیک و 

مستقل شد.

برخی اعضای شورا بالوایح شهرداری 
فردیس ابزاری برخورد می کنند
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

شهری

بازدید خانه به خانه آتش نشانی برای 
پیشگیری از مرگ خاموش

طرح آتش نشانی تهران در بازدید ایمنی از منازل شهروندان و ارائه 
آموزش های پیشگیری از گازگرفتگی آغاز شد.

به گزارش »دنیای هوادار«، حسن سیفی، مدیر منطقه 4 عملیات 
سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری تهران دراین باره 
گفت: با توجه به فرارسیدن فصل سرما، کارشناسان آتش نشانی با 
همراهی آتش نشانان داوطلب طرحی را آغاز کرده اند که بر اساس 
آن اقدام به بازدید ایمنی از منازل و آموزش چهره به چهره به 

شهروندان کرده اند.
های  آموزش  ارائه  این طرح  اجرای  از  اینکه هدف  بیان  با  وی 
پیشگیرانه به شهروندان و رفع نواقص ایمنی منازل آنهاست گفت: 
امروز این طرح در شهرک صادقیه در جنوب غرب تهران به اجرا 
درآمد و کارشناسان ایمنی با چندین تیم اقدام به بازدید ایمنی از 
بیش از 500 منزل مسکونی کرده و یک دستگاه سنجش غلظت 

مونوکسید کربن نیز به آنان داده شد.
سیفی با بیان اینکه در اجرای این طرح عمدتا واحدهای مسکونی 
فرسوده و منازل افراد داری قدرت پایین مالی در اولویت بازدید قرار 
داشتند، گفت: تجربه نشان داده که عمده حوادث گازگرفتگی در 
منازل قدیمی و واحدهای با متراژ کم رخ داده است و به همین 

دلیل نیز ما این واحدها را مورد توجه ویژه قرار دادیم.  
مدیر منطقه 4 عملیات سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 
شهرداری تهران با بیان اینکه اطلاعات و شماره تماس شهروندانی 
که از منازلشان بازدید شده  در آتش نشانی ثبت می شود، گفت: 
پس از این نسبت به بازدیدهای دوره ای از این منازل نیز اقدام 
خواهد شد. همچنین در جریان این بازدیدها بروشور و سی دی 

های آموزشی نیز میان شهروندان توزیع شد.

توزیع 120 نوبت غذای گرم در 
مهدهای مناطق حاشیه ای کشور

مدیرکل امور کودکان و نوجوانان سازمان بهزیستی کشور از توزیع 
حاشیه ای  مناطق  کودک  مهدهای  در  گرم  غذای  نوبت   120
و روستا-مهدها خبر داد و گفت: بنا به گفته دفتر تغذیه وزارت 
بهداشت با انجام این طرح، 50 درصد از مشکل سوء تغذیه کودکان 

این مناطق کاهش یافته است.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، محمد نفریه با بیان 
اینکه طرح توزیع روزانه یک وعده غذای گرم امسال به شکل 100 
درصدی در تمام روستا-مهدها اجرا شده است، افزود: از دو سال 
قبل مهدهای حاشیه شهرها که 1600 مرکز هستند نیز به این 
طرح اضافه شدند و امسال ۷5 درصد مهدهای حاشیه ای نیز تحت 

پوشش یک وعده غذای گرم قرار گرفتند.
مناطق  کودک  مهدهای  در  کودک  هزار   23۷ وی،  گفته  به 
حاشیه ای و روستا-مهدها مشغول به تحصیل هستند و توزیع یک 
وعده غذای گرم، طرح مشترک وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
وزارت بهداشت و درمان و سازمان بهزیستی برای بهبود وضعیت 

تغذیه ای این کودکان است.
مدیرکل امور کودکان و نوجوانان سازمان بهزیستی با بیان اینکه 
وزارت بهداشت مسئولیت تن سنجی کودکان را، قبل و بعد از 
طرح بر عهده دارد، اظهار کرد: این وزارت خانه همچنین مناطق 
محروم را که در معرض خطر سوء تغذیه هستند، به سازمان 
بهزیستی معرفی می کند تا تحت پوشش یک وعده غذای گرم 
قرار بگیرند. به عبارت دیگر پایش و ارزیابی این طرح بر عهده 
وزارت بهداشت است. همچنین وزارت رفاه نیز بخشی از هزینه ها 
را پرداخت می کند اما تامین کننده اصلی منابع مالی این طرح  

سازمان بهزیستی است.
نفریه با بیان اینکه این طرح در قالب مدت زمان 120 روزه - از 15 
مهر تا پایان سال تحصیلی- اجرا می شود گفت: با ارزیابی و تن سنجی 
ابتدایی و انتهایی این طرح میزان موفقیت آن هرساله ارزیابی می شود 
و بنا به گفته دفتر تغذیه وزارت بهداشت با انجام این طرح 50 درصد 

از مشکل سوء تغذیه این کودکان کاهش یافته است.

گلایه مردم از تردد معتادان متجاهر
در تهران

معاون اطلاعات و عملیات پلیس مبارزه با مواد مخدر نسبت به کمبود 
ظرفیت برای نگهداری از معتادان متجاهر در شهر تهران انتقاد کرد.

به گزارش »دنیای هوادار«، سرهنگ مجید کریمی در جلسه کمیته 
کشوری هماهنگی مراکز ماده 16 با اشاره به اینکه اگر بخواهیم 
معتادان متجاهر را در سطح تهران جمع آوری کنیم و چهره شهر را 
از آنان پاک کنیم باید ظرفیت مورد نیاز این اقدام نیز فراهم شود، 
افزود: این در حالیست که روزانه بالغ بر هزاران تماس با نیروی 
انتظامی برقرار می شود و مردم نسبت به تردد معتادان متجاهر در 

سطح شهر گلایه دارند.
وی با انتقاد از اینکه بعد از جمع آوری این معتادان آنها ساماندهی 
نمی شوند و مجددا به سطح شهر بر می گردند اظهار کرد: سازمان 
بهزیستی و سایر دستگاه ها باید تمهیدات لازم برای ساماندهی و 
نگهداری از این افراد را فراهم کند. تفاهم نامه اخیر با ستاد مبارزه با 
مواد مخدر نیز برای استفاده از ظرفیت نیروی انتظامی در این مورد 
بوده است به طوریکه بر اساس این تفاهم نامه حدود 2000 ظرفیت 
جدید ایجاد شده که باعث می شود در شهر تهران تعداد بیشتری 

معتاد متجاهر پاکسازی و ساماندهی شود.
وی در پاسخ به این انتقاد مسئولان سازمان بهزیستی در مورد 
عدم نظارت این سازمان بر فرآیند نگهداری از معتادان در ایجاد 
این مراکز گفت: تفاهم نامه نیروی انتظامی با ستاد مواد مخدر 
از  انتظامی بعد  است و بند 4 به صراحت می گوید که نیروی 
هماهنگی با ستاد مبارزه با مواد مخدر نسبت به اخذ مجوز مرکز 
از مراجع قانونی ذیربط باید آن را راه اندازی کند. راه اندازی این 
مراکز از سوی بسیج و نیروی انتظامی و ایجاد ظرفیت های جدید 
به منزله تغییر روش  و مسئولیت سازمان بهزیستی نیست بلکه 
به دنبال رفع مشکل کمبود ظرفیت مراکز نگهداری از معتادان 

متجاهر بوده است.

اخبار سراسری

به گزارش »دنیای هوادار«، در سی و پنجین جلسه کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر کرج به ریاست فرج الله ایلیات برگزار شد، تملک زمینی به 
مساحت دو هکتار در محله اکبر آباد منطقه 4 شهرداری کرج جهت احداث بوستان چند منظوره به تصویب رسید. محله اکبر آباد از جمله محلات محروم است که 

قشر ضعیف جامعه را در دل خود جا داده است و ضروری است مسئولان برای افزایش سرانه فضای سبز و خدمات رفاهی در این محلات تلاش کنند.

محله محروم اکبرآباد صاحب بوستان می شود

شهردار کرج گفت: مجموعه مدیریت شهری 
با آمادگی کامل و استفاده از تجهیزات سبک 

و سنگین به استقبال زمستان می رود. 

اصغر  علی  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
کمالی زاده در آیین مانور عملیات زمستانی 
شهرداری کرج، اظهار کرد: شهروندان در امر 
خدمات رسانی کنار مجموعه مدیریت شهری 

باشند تا شاهد زمستانِ بی دغدغه ای باشیم.
شهردار کرج با اشاره به نقش اطلاع رسانی در 
کاهش آسیب های زمان بحران، گفت: اطلاع 
رسانی های پیشگیرانه به کاهش آسیب در 

مواقع بحران کمک می کند.
کمالی زاده با بیان اینکه  13هزار و 500 هکتار 
میزان  این  که  است  کرج  مساحت  محدوده 
ماشین آلات نمی تواند کمک شایانی در مواقع 

بحرانی کند، گفت: امیدواریم با همکاری سایر 
ارگان ها بتوانیم در هنگام وقوع بحران، خسارت 

های وارده را تا حد امکان کاهش دهیم.
معاونت ها،  کلیه  وظایف  گفت:  کرج  شهردار 

مناطق، سازمان ها و در قبل، حین و بعد از 
بارش ها اعلام شده است و همه موظفیم بر 

اساس تکالیف تعیین شده اقدام کنیم.
وی خاطرنشان کرد: انتظار می رود تا با دقت 
مختلف  های  مجموعه  در  که  همراهی  و 
شهرداری است از هم اکنون آمادگی خود را 
برای مواجهه با برف زمستانی نشان دهیم و این 
اطمینان و آرامش خاطر را به شهروندان دهیم 
که مجموعه شهرداری کرج با آمادگی کامل به 

پیشواز زمستان خواهد رفت.
طی  کرد:  تاکید  کرج  کلانشهر  شهردار 
هماهنگی با سازمان مدیریت پسماند، مقرر شد 
تا این سازمان علاوه بر آماده سازی خودروهای 
موجود، خودروهای برف روب اجاره کند تا با 
مشکل گرفتگی معابر و خیابان ها به هنگام 

بارش، روبرو نباشیم.

وعده شهردار کرج؛

استقبال از زمستان با آمادگی کامل!

با اجرای دولت الکترونیک
چقدردر جیب مردم و دولت می ماند؟ 
بحث اجرای کامل دولت الکترونیک به امروز و دیروز برنمی گردد و 

چند سال است که درباره مزایای آن گفته می شود.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از شهروند،  محمدجواد آذری 
جهرمی، وزیر جوان ارتباطات دولت دوازدهم که وزارتخانه اش متولی 
اجرای دولت الکترونیک است، بارها درباره اینکه با پیوستن همه 
نهادها به سامانه مربوطه چقدر همه چیز بهتر می شود، توضیح داده 
است اما هنوز هم بعضی از نهادها از جمله قوه قضائیه و نیروی 
انتظامی به این سامانه نپیوسته اند و موانع دیگری هم برای اجرای 
کامل آن وجود دارد؛ شاید به همین دلیل هم آذری جهرمی این بار 
تصمیم گرفت که یک قلم از صرفه جویی حاصل از اجرای دولت 
الکترونیک را با ارایه عدد و رقم توضیح دهد بلکه مردم و مسئولان 

بیشتر قدر چنین طرحی را بدانند. 
او گفت: »سالانه در کشور 1440 میلیارد تومان هزینه صرف قبوض 
تلفن، آب، برق و گاز می شود؛ رقمی که می تواند به یک صرفه جویی 

برای کشور تبدیل شود.«
آذری جهرمی از هزینه های دلاری و درآمد ریالی اپراتورهای موبایل 
و همچنین شرکت مخابرات ایران هم گفت و بعد به این نتیجه 
رسید که می توان هزینه های بی دلیل را کاهش داد. او گفت: »یک 
آمار ساده به ما می گوید شرکت مخابرات ایران که در حوزه درآمدی 
دچار مشکل است، 30 میلیون مشترک دارد و در دوره های دو ماهه؛ 
یعنی سالی 6 قبض صادر می کند. هزینه تمام شده هر قبض 2 هزار 
تومان است. این هزینه در ماه 60 میلیارد تومان و در سال 360 
میلیارد تومان است. این دورریز منابع است در حالی که می توانیم با 
ظرفیت دولت الکترونیک از چنین هزینه ای صرف نظر کنیم. دولت 
الکترونیکی امروز زیرساخت های آماده ای دارد؛ دیگر شایعه و ادعا 

نیست.«
حرف های وزیر ارتباطات درباره میزان سودی که با توقف چاپ 
قبض های کاغذی نصیب شرکت های خدماتی می شود، اگر چه به 
رقمی نزدیک به 1500 میلیارد تومان اشاره داشت اما به شهادت 
بسیاری از کارشناسان در مقایسه با صرفه جویی کلی که اجرای 
تمام و کمال دولت الکترونیک به دنبال دارد، موضوع چندان بزرگی 
نیست. یکی از اصلی ترین و دم دستی ترین مواردی که می توان به 
آن اشاره کرد، حذف کلی نامه های اداری است. شاید برایتان عجیب 
باشد که سالانه به طور متوسط 19 میلیون نامه اداری در کشور ما 
نوشته می شود. اگر هزینه چاپ هر نامه را 500 تومان در نظر بگیریم 
و برای هزینه ارسال آن هم 5 هزار تومان حساب کنیم به رقمی 

نزدیک به 50 هزار میلیارد تومان می رسیم.
البته اگر بخواهیم کمی ریشه ای تر به میزان صرفه جویی نگاه کنیم، 
باید سراغ هزینه قطع درختانی که برای این حجم از نامه نگاری انجام 

می شود هم برویم.
حتی اگر صرفه جویی کلانی که با قطع نامه نگاری های اداری و صدور 
قبض انجام می شود را نادیده بگیریم، باز هم مواردی وجود دارد که 
نشان می دهد، سود حاصل از اجرای دولت الکترونیک به هیچ وجه 

قابل چشم پوشی نیست.

اخبار

زخمه بر ساز زندگی
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از همشهری، 
از ایستگاه که بیرون می آییم پا سست می کنیم 
و کنار چند نفری که دور گروه موسیقی جمع 
می سپاریم.  گوش  سازها  صدای   به  شده اند 
حدود  »پرشین«  خیابانی  موسیقی  گروه 
موسیقی  شمیران  در  که  می شود  2سالی 
می نوازند و نوای سازشان، همهمه رهگذران 
بوق  و  دستفروشان  فریاد  تجریش،  میدان 
»ادریس  است.  کرده  کمرنگ  را  تاکسی ها 
غلامی«، »محمد باوی«، »هومن اجتماعی« 
نوجوانی  دوران  از  را  موسیقی  »امیرسام«  و 
آموخته اند و با هدف شاد کردن مردم و نشاندن 
لبخندی روی لب عابری هر روز صبح سازشان 
را کوک می کنند. با این گروه موسیقی خیابانی 

همصحبت شدیم.
ضرباهنگ تند رفت وآمد در میدان تجریش 
ترانه های  می گیرد.  آرام  موسیقی  صدای  با 
قدیمی و جدید یکی پس از دیگری نواخته 
و  وقت  به  بنا  هرکدام  رهگذران  و  می شود 
حوصله و علاقه ای که دارند می ایستند و با 

موسیقی همراه می شوند. 

بازنوازی آهنگ های خاطره انگیز
آهنگ های بی کلام بازنوازی می شود و هرکسی 

می گوید:  باوی  می کند.  زمزمه  برای خودش 
»هر 4نفر ما تجربه خوانندگی هم داریم. اما 
ترجیح می دهیم بازنوازی کنیم نه بازخوانی. تا 
هرکسی متناسب حال و هوای خودش با آهنگ 
ارتباط برقرار کند و مجبور به تحمل صدای 
خواننده نباشد.« قطعات موسیقی نوستالژیک و 
خاطره انگیز و برخی قطعات موسیقی به روز هم 
که مورد پسند مخاطب باشد نواخته می شود. 
امیرسام می گوید: »بیشتر مخاطبان آهنگ های 
خاطره انگیز را درخواست می کنند. برخی هم 
به آهنگ های روز علاقه دارند. ما هم به سلیقه 

مخاطب احترام می گذاریم.« 

تا وقتی مردم هستند ما هم هستیم
کاری  امنیت   خیابانی  موسیقی  گروه های 
ندارند. تا وقتی از ماشین پلیس و شهرداری 
ادامه  خود  کار  به  می توانند  نباشد  خبری 
دهند. غلامی می گوید: »پلیس ما را دستگیر 
گفت  قاضی  رفتیم.  قاضی  پیش  و  کرد 
جرمی مرتکب نشدید و برای کارتان مجوز 
هم ندارید. حال گروه های موسیقی خیابانی 
همین است. ولی ما کارمان را دوست داریم. 
صدای  شنیدن  با  دارند  دوست  هم  مردم 
موسیقی راهی محل کارشان شوند و اندکی 

از استرس هایشان کم شود.« 
***

»موسیقی خیابانی پدیده ای اجتماعی است، نه 
آسیب اجتماعی.« این جمله را دکتر »امان الله 
 قرایی مقدم« جامعه شناس می گوید. او تأکید 
می کند که موسیقی خیابانی باعث شادی و 
نشاط در جامعه می شود و نباید سعی کنیم 

این پدیده اجتماعی را مذموم جلوه دهیم.  

قدمت موسیقی خیابانی در پایتخت که 
این روزها کماکان در محله های مختلف 
زمانی  چه  به  هستیم  شاهد  تهران 

برمی گردد؟  
موسیقی خیابانی قدمت دیرینه ای در جوامع 
دارد. نیم قرن پیش هم در تهران موسیقی 
»رضا  مثال  به عنوان  داشتیم.  خیابانی 

محجوبی« هنرمند موسیقیدان، در خیابان های 
تهران  ساز می زد. 

پدیده  این  بودن  اجتماعی  آسیب  نگاه 
از اینجا ناشی می شود که آنها به دلیل 
رو  خیابان  در  نوازندگی  به  بیکاری 

آورده اند. موافقید؟  
هم  کم  ما  جامعه  در  متأسفانه  که  بیکاری 
نیست باعث فساد و آسیب اجتماعی می شود. 
خیابانی  موسیقی  هنرمندان  که  حالی  در 
مشغول کار هستند و مردم هم اگر پولی به آنها 
می دهند با رضا و رغبت و طیب خاطر است. 
یادمان باشد که موسیقی و هر پدیده اجتماعی 
که مردم را شاد کند و آرامش روحی برایشان 
بیاورد برای جلوگیری از آسیب های اجتماعی 

مؤثر است.  

ذرت  بوی  ها،  مغازه  رنگارنگ  تابلوهای 
مکزیکی، لبو و بلال، سر و صدای دست فروش 
ها، صدای ماشین ها، پچ پچ های عابران، بو 
و طعمِ آب طالبی سر چهار راه... تمامِ این ها 
زمانی که از خیابان می گذری حسِ زنده بودنِ 
شهر را به تو القا می کند. انگار در پیچاپیچِ 
کوچه ها و در میان انبوهِ ساختمان های شهر، 

روحِ زندگی جریان دارد.
در زمان های قدیم، حیات اجتماعی شهرها 
به واسطه وجود راسته ای متشکل از بازار، 
مسجد، حسینیه، آب انبار و حمام تضمین 
می شد. کاربری هایی با عملکردهای ضروری 
در بطنِ ساختارِ شهر که مردم را به حضور و 
فعالیت در آن فضا ترغیب می کردند. البته 
بیش تر بارِ فضا بر دوشِ راسته بازار بود؛ محلی 
که مردم برای کار و تامین مایحتاجِ روزانه به 

آن مراجعه می کردند. 
ایرانِ  در  فردی  به  منحصر  جانمایی  چنین 
قدیم سبب می شد که فضای مکثِ مناسبی 
برای رهگذران ایجاد شود. فضایی که متاسفانه 
در شهرهای امروز کشورمان به خیابان هایی 
بی قواره، بی روح، مملو از اغتشاشاتِ بصری 
و سمعی بدل شده است. با این حال، همین 
شهروندان  برای  نیز  پراکنده  فضاهای  خُرده 
مصداقِ همان مَثَلِ » کاچی بهِ از هیچی« است.
آن چه اکنون بیش تر در مرکز توجه قرار 
گرفته، کاربری به صورت انفرادی ست. وجود 
ظاهر زیبا و برازنده و نوعِ کاربری بر اساسِ 
نیازِ مردم، ضروری است اما آن چه به تداومِ 
حیات ساختمان ها کمک می کند، هماهنگی 
با دیگر کاربری های مجاور است. کاربری ها 
که مطلوب باشند و در هماهنگی با یکدیگر، 
مردم آن فضا را یکپارچه می بینند، آن راسته 
را دوست می دارند و مُدام به آن مراجعه می 
کنند. این جاست که به واسطه ی مراجعه 
های متوالی شهروندان به فضای شهری، به 
یابیم؛ شکل گیری  هدفِ نهایی دست می 

تعاملات اجتماعی؛ تعاملاتی که روح و حیاتِ 
شهر را تضمین می کند.

و  دست فروشان  خصوصِ  در  گزارش  هایی 
اقداماتِ دولتی برای جمع  آوری آن  ها، موردِ 
در  مسئولان  آن چه  اصولا  و  نیست  تازه ای 
خصوصِ اجرای طرح  های ضربتیِ جمع  آوری 
دست فروشان از کنارِ خیابان  ها ذکر می  کنند، 
به سَدِ مَعبر و مُزاحمت برای عابران و نازیبا 
کردنِ چهره  ی شهر، باز می  گردد. با اینکه تا 
حدِ بسیاری حق با کسبه و مردمی است که از 
سدِ معبر ناراضی هستند اما این فقط یک روی 
سکه است و چه بخواهیم چه نخواهیم بخشی 
از روحِ زندگی در شهرهای کشور توسطِ همین 

دست فروشان زنده مانده است.
که  است  مطلب  این  مدعا  این  بر  گواهی 
متاسفانه در بسیاری از شهرهای کشور، حمل 
و نقل عمومی پس از ساعتِ 9 شب تقریبا 
تعطیل می شود. یعنی درست پس از تاریک 
شدنِ هوا. اما حضورِ دست فروش ها در یک 
تأمین  برای  قوتی  نقطه  ها،  خیابان  سری 
امنیتِ شهروندانی است که در آن ساعت از 
خیابان عبور می کنند. زیرا خیابان های خلوت 
ارتکاب جرم و  و تاریک، بهترین فضا برای 

جنایت است. 
جالب است بدانید جامعه شناس شهری، ریِ 
الدنبرگ، از فضاهای سومی در شهر یاد می 

کند که بعد از خانه و محلِ کار، برای گذران 
می شود.  استفاده  فراغت شهروندان  اوقات 
مراجعه  ها  آن  به  مُدام  مردم  که  فضاهایی 
می کنند و ساعتی در آن می آسایند یا با 
افرادِ جدیدی آشنا می شوند. چنین فضاهایی 
به  را  شهری  تعاملات  و  اجتماعی  زندگی 
ارمغان می آورد و گاهی این فضاها را می توان 
در بازارچه ها یا پیاده رو های کناریِ خیابان 
های شهر یافت که بساطِ دست فروشان در 
آن ها گسترده است؛ خیابان هایی طویل و 
رنگارنگ از اجناسِ مختلف و سر و صدای 
محلِ  کاربریِ  به  بسته  که  هایی  فروشنده 
فعالیت، می تواند آزاردهنده باشد یا دلنشین.

آن چه خیابان ها، چهار راه ها و کوچه پس 
کوچه های شهرهای قدیم را سرزنده و شاداب 
نشان می داد، ارتباط متناسب بین کاربری های 
مجاور هم بود. مردم برای نماز خواندن به مسجد 
می رفتند، به بازارچه ی محل سر می زدند تا 
آن چه نیاز داشتند خریداری کنند و سپس در 
میدانچه ی کوچک، کمی استراحت می کردند. 
فضایی دلنشین ایجاد می شد که حرکتِ سواره، 

مزاحمتی برای آن ایجاد نمی کرد. 
پرُ  های  خیابان  به  حال  به  تا  کس  هیچ 
مکثِ  فضاهای  عنوانِ  به  دست فروش  از 
این منظر، فکر  از  کوچک در دلِ شهرها  
نکرده و همیشه دو جهت گیری مثبت و 

این معضل وجود  به  نسبت  منفیِ خشک 
به  فضاها  این  اگر  آنکه  حال  است.  داشته 
عنوانِ فضاهایی ارزشمند برای مکث در نظر 
گرفته شود، می توان برای ساماندهیِ آن، 
اقداماتِ موثرتری انجام داد و همان مسیری 
از  آمدن  بیرون  به  را  مردم  در گذشته  که 
خانه ترغیب می کرد با تقریب در شهرهای 
خانه،  به  مدرسه  از  کرد؛  بازسازی  امروزی 
مدتی توقف در مغازه برای خریدِ خوراکی، 
لحظه ای نشستن روی نیمکتِ میدانچه  ی 
از  کوچکِ محل و خریدِ یک اسباب بازی 

یک دست فروشِ محلی.
عدمِ  به  بیشتر  امروز  شهرهای  مشکلِ  پ 
طراحیِ مناسب و جانماییِ کاربری ها منتهی 
می شود. مغازه ها و فروشگاه ها هم در حیاتِ 
از  بسیاری  در  و  موثرند  شهرها  اجتماعی 
شهرها، بدنه ی خیابان پر است از این مغازه 
های رنگارنگ و متفاوت، اما مگر چند دقیقه 
می توان جلوی یک فروشگاه توقف کرد و به 
ویترین مغازه ها خیره شد؟ هیچ میدانچه ای 
نیست، هیچ مکانی نیست که مردم کمی در 
آن بنشینند و سرِ صحبت را باز کنند و تنها 
عاملِ حفظ کننده ی همان یک ذره فضای 
مکث و تعامل، ایستادن کنارِ بساطِ فروشنده 
هاست انگار... عاملی که اکنون به چشمِ یک 

معضل به آن می نگرند.

شهرهایی خالی از حیات اجتماعی 

خیابان های پرُ از دست فروش؛ دلنشین یا آزاردهنده؟

پیمان جهانی مهاجرت سازمان ملل
به تصویب رسید

بیش از صد پنجاه کشور دنیا امروز دوشنبه )10 دسامبر/19 آذر( 
در مراکش پیمان »مهاجرت امن، منظم و مرتب« سازمان ملل 

را امضا کردند.

به گزارش »دنیای هوادار«، این پیمان که محصول یک و سال 
نیم مذاکره بود از نظر قانونی الزام آور نیست اما نخستین سند 
بین المللی در مدیریت مهاجرت است. این پیمان 23 هدف تعریف 
کرده تا مهاجرت قانونی را تسهیل و مهاجرت غیرقانونی را کم 

کند.
شماری از کشورها به خصوص آنهایی که دولت هایی با سیاستهای 
ضدمهاجرت دارند از امضای این پیمان خودداری کردند چون 
معتقد بودند که این پیمان مهاجرت را افزایش می دهد و مهاجرت 
جزء حقوق بشر نیست. با این وجود در پایان روز دوم کنفرانس 

سازمان ملل، بیش از صد و پنجاه کشور پیمان را امضا کردند.
به گزارش بی بی سی، آنتونیو گوترش، دبیرکل سازمان ملل، 
این پیمان را »نقشه راه برای جلوگیری از رنج و هرج و مرج« 
توصیف کرد و گفت درباره این پیمان ادعاهای نادرستی وجود 
دارد مثل این که سازمان ملل قصد دارد در کار کشورها در زمینه 
مهاجرت دخالت کند در حالی که این پیمان الزام آور نیست، 
بلکه »چارچوبی برای همکاری بین المللی است و بخصوص اصل 

حاکمیت ملی را تقویت می کند. »
میان  در  که  کنفرانس  این  در  خود  نطق  در  گوترش  آقای 
شنوندگانش آن آنگلا مرکل صدراعظم آلمان، خوان کارلوس 
وارلا رئیس جمهور پاناما و الکسیس سیپراس نخست وزیر یونان 
دیده می شدند، مردن شصت هزار نفر در راه مهاجرت از سال 

2000 را مایه شرمساری همگانی دانست.
آمریکا اولین دولتی بود که پارسال خود را از مذاکرات برای تدوین 
پیمان کنار کشید و بعد شماری دیگر از کشورها هم چنین کردند.
تمام 193 عضو سازمان ملل به جز آمریکا در ماه ژوئیه از این 
پیمان حمایت کرده بودند. در میان کشورهایی که امروز این 
پیمان را امضا نکردند، آمریکا، اسرائیل، استرالیا، ایتالیا، اتریش، 

مجارستان، کرواسی و شیلی دیده می شوند.
مجمع عمومی سازمان ملل 9 روز دیگر با تصویب قطعنامه ای از 
این پیمان حمایت می کند. شمار مهاجرانی که در دنیا در صدد 
یا در حال عبور از مرزها هستند به دویست و پنجاه میلیون نفر 

رسیده است.

از گوشه و کنارِ جهان

نسترن کیوان پور
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

هنری با اتمام نگارش فیلمنامه فیلم سینمایی »زهره 451« به نویسندگی خشایار الوند، فیلمبرداری این فیلم به دلیل از دست رفتن فصل به سال آینده موکول شد. فیلمی که از 
سیروس مقدم به عنوان کارگردان آن نامبرده می شود. خشایار الوند با تأیید این خبرگفت:»نگارش نسخه نهایی فیلمنامه به تازگی به پایان رسیده و به دلیل آب و هوای خاص 

لوکیشنی که مد نظر گروه تولید قرار دارد، به دلیل سرمای شدید هوا در سه ماه پایانی سال فیلمبرداری در این مکان ممکن نخواهد بود.«

تولید »زهره 451« به سال آینده موکول شد

محمدحسین سیفی - بیستم مهر ماه امسال بود 
که »سید عباس صالحی«، وزیر محترم فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، به طور رسمی در توئیتی اعلام 
کرد:»تئاتر های لاکچری، تیر خلاص به این هنر 
است  کافی  جمله  یک  همین  است«.  مردمی 
برده شود. در دورانی که  به اصل ماجرا پی  تا 
شرایط سخت تحریم را پشت سر می گذاریم و 
توده مردم با مشکلات عدیده اقتصادی دست  و 
پنجه نرم می کنند برخی از هنرمندان کشور با 
اعلام این که حاضرند کنسرت های رایگان برگزار 
نشان  مخاطبان شان  با  را  خود  همراهی  کنند 
دادند. از سویی اما ظاهرا قرار است هنر عصیانگر 
»نمایش« خلاف جهت توده مردم حرکت کند و 
از »مردم« فاصله بگیرد. چیزی که تماما از ذات 

این هنر به دور است.
موج به راه افتاده شاید بیش از آن که مردم را 
»با  و  »اصیل«  اهالی  خود  باشد،  کرده  شوکه 
سابقه« تئاتر را حیرت زده کرده است. هیچ کس 
به طور مشخص نمی داند که چه واکنشی باید 
زلزله  این  لرزه های  تا جلوی پس  بدهد  نشان 
عظیم و ویرانگر در تئاتر را بگیرد. حتی شخص 
وزیر هم پای خودش را از این ملغمه بیرون کشیده 
و به صراحت اعلام کرده که:»مداخله نخواهد کرد« 
و حل و فصل ماجرا را به دست مسئولان و مدیران 
خانه تئاتر سپرده است. اما چیزی که شاهد آن 
هستیم، به معنای واقعی کلمه یک »جریان« است 
که بدون کمک نهاد ها و حتی خانه تئاتر، به هیچ 
وجه امکان پذیر نبوده است. نگاه ساده انگارانه ای 
است اگر خیال کنیم که »اتفاقی« تئاتر به این 

سمت کشیده شده است.

ماجرا از چه قرار است؟ 
در ظاهر واقعا اتفاقات پیچیده نیستند؛ تئاترهایی با 

قیمت های سرسام آور که در هتل های گران قیمت 
مخاطبان  البته  و  شوند  می  اجرا  شهر  شمال 
پرشماری را هم به این هتل ها می کشانند. تا 
همین دوسال پیش، بهای بلیت تمامی تئاترها، 
از پر تماشاگر ترین تا کمترین و نهایت یک تئاتر 
»گران قیمت« در رنج حدود سی تا شصت هزار 
اما حالا در همین چند ماه گذشته،  تومن بود، 
چهارمین تئاتر بالای دویست هزار تومانی هم قرار 

است به روی صحنه برود! 
همین دیروز خبر رسید که دی ماه سال جاری، 
روی  تومانی  قیمت 255  هزار  سقف  با  اپرایی 
می دهد  نشان  که  اتفاقی  رفت!  خواهد  صحنه 
تبدیل شده و  به یک جریان  »تئاتر لاکچری« 
حال دیگر با قاطعیت می توان مهر تایید این ادعا 
را روی آن کوبید. چرا که هنوز اجرای آن یکی 
تئاتر لاکچری و دویست و پنجاه هزار تومانی به 
پایان نرسیده، یک تئاتر لاکچری دیگر با ستاره 
های سینما از گرد راه رسیده است. کسانی که 
تئاتر را دنبال می کنند به خوبی می دانند که 
یک  تماشای  برای  هایی  قیمت  چنین  اساسا 

اجرای تئاتر غریبه است.

پس از »می سی سی پی« و »بینوایان«...
هنوز غبار جنجال تئاترهای »می سی سی پی نشسته 
می میرد« و »بینوایان« فرو ننشسته که خبر از اجرای 
یک تئاتر لاکچری دیگر به گوش می رسد. اپرای 
»هفت شهر عشق« با شرکت خانم مریلا زارعی، 
آقای محمدرضا فروتن و جمعی دیگر از چهره های 
با صدای خواننده قطعه  و  تلویزیونی و سینمایی 
مشهور »آمریکا، آمریکا، ننگ به نیرنگ تو« با سقف 

قیمت 255 هزار تومانی روی صحنه خواهد رفت.
حتی یادمان است که اولین اجرای »می سی 
سی پی نشسته می میرد«، آنقدر که در اجرای 

اخیر قیمت هایش گران شده بود، گران نبود 
و با نصف قیمت های اجرای اخیرش می شد، 
تماشا  به  را  نمایش  همین  گذشته  دوسال 
نشست. ماجرای »بینوایان« هم که جای خود 
نیست چه کسی سرمایه  دارد. هنوز مشخص 
گذار اصلی این نمایش بوده که دستمزد های 
این چنینی به »پریناز ایزدیار«، »پارسا پیروز فر« 
و... داده است. اما چیزی که تمامی اهالی تئاتر 
نمایش  بودجه دولتی  اتفاق نظر دارند،  در آن 

»بینوایان« است.

با پول مردم اما نه برای مردم
دارد. گفته می شود  پارادوکس عجیبی وجود 
نمایش »بینوایان« با بودجه دولتی یعنی رسما 
از جیب »مردم« ساخته شده است. اما وقتی یک 
تئاتر قیمت سرسام آور دویست و پنجاه هزار 
تومانی دارد، یعنی عملا بخش اعظمی از »مردم« 
را از تماشای آن محروم می کند. نه تنها بینوایان، 
بلکه همین تئاتر جدید گران تر از بینوایان یعنی 
دولتی  گذار  سرمایه  نیز  عشق«  شهر  »هفت 
تا  شوند  می  ساخته  مردم  پول  با  ظاهرا  دارد. 
تنها کسانی که موفق به دیدن آن نمی شوند، 
»توده مردم« باشند! مشخص است که هرکسی 
توان پرداخت مبلغ چنین بلیت هایی را ندارد به 
جز کسانی که بالاتر از »میدان ونک« زندگی می 

کنند و بعد از تماشای این نمایش، صبح تا شب 
پز دیدن یک تئاتر لاکچری را می دهند و آن را 
در صفحات مجازی منتشر می کنند. چه افتخار 

بزرگی واقعا! 

»هفت شهر عشق«؛ چند ابهام مهم 
بزودی »هفت شهر عشق« با همین قیمت نجومی 
روی صحنه خواهد رفت و کک هیچکس هم نخواهد 
گزید. اما چند مساله اساسی وجود دارد که هیچ 
توجیهی ندارد؛ نخست آنکه چرا در این اثر که عنوان 
»اپرا« را یدک می کشد از بازیگرانی استفاده شده که 
ابداً توانایی خوانندگی ندارند؟ آیا ما با گونه تازه ای از 
اپرا سروکار داریم؟ دوم آنکه چرا به جای استفاده 
سراغ  به  سازندگان  تئاتر  جامعه  ظرفیت های  از 
چهره های تلویزیونی و سینمایی رفته اند؟ مگر ما در 
رشته تئاتر هر ساله تعداد کمی فارغ التحصیل می 
دهیم؟ مگر هنرمندان تئاتر ما کم زحمت می کشند 
که باید عرصه را برای هنرمندان بعضا درجه دو و سه 
سینما و تلویزیون باز کنند؟ و سوم چرا این نمایش 
اپرا در سالن وزارت کشور اجرا می شود که اساساً برای 
اپرا بهینه نشده است؟ و درنهایت این قیمت نجومی و 

حیرت انگیز بر چه اساسی اعلام شده است؟ 

کلام آخر
تئاتر »واقعی« با این جریان به راه افتاده، محکوم 

به نابودی است. حتما می پرسید که مقصود از 
واقعی همان چیزی  تئاتر  واقعی چیست؟  تئاتر 
است که برای »مردم« نوشته، تولید و اجرا می 
شود. همان چیزی است که »درد مردم« دارد و 
نه »درد فروش«. تئاتر واقعی همان چیزی است 
که در »تئاتر مستقل تهران« و »تئاتر مولوی« 
روی صحنه می رود و در این هیاهوی تئاتر های 
لاکچری، صدای کف و سوت تماشاگرانشان بلند 
تر و واقعی تر از تشویق های تصنعی حاصل از 
دیدن فلان سلبریتی در تالار وحدت و سالن وزرات 

کشور است.

سال های دور از هنر
»سرمایه داری« بیخ گوش تئاتر ایران

به تازگی خبری در میان اصحاب 
به  دست  تئاتر  حوزه  در  رسانه 
دست شد مبنی بر تعداد تماشاگران 
کارگردانی  به  »بینوایان«  نمایش 
بود؛  این  پارسایی«. خبر  »حسین 
»تعداد تماشاگران بینوایان از مرز 
پنجاه هزار نفر عبور کرد«. خبری 
که در پوسته اولیه و در ظاهر خود، 
بسیار اتفاق خوشایند و قابل تاملی است و خبر از گردش مالی خوب 
تئاتر به میان می آورد. اما این مساله فقط ظاهر قضیه را نشان می 
دهد و اگر کمی دقیق شویم، احتمالا به نگرشی دست پیدا خواهیم 
کرد که می تواند زنگ خطری برای تئاتر و کلا حوزه هنرهای 
نمایشی در ایران باشد و آن هم چیزی نیست جز »صنعتی« شدن!
اساسا تجربه ثابت کرده که از هر دری که »پول« وارد حوزه ای 
می شود، »ذوق« و »اندیشه« از همان در خارج می شود. اتفاقی 
که اکنون در تئاتر ایران در حال رخ دادن است، چیزی شبیه به این 
تجربه ثابت شده است. مارکسیست ها و نئومارکسیست ها در طول 
تاریخ همواره در تلاش بودند، خطراتی که پدیده »بورژوازی« برای 
یک جامعه دارند را گوشزد کنند. مارکسیست ها هرچقدر هم که 
عقاید افراطی و ناکارآمدی داشته باشند، در این یک مورد حق با آن 
هاست. وقتی طبقه بورژوازی اختیار یک حوزه را به دست بگیرد و 
سلیقه آن تبدیل به بدنه اصلی یک حوزه شود، باید فاتحه آن حوزه 

را خواند و تلاش کرد تا آن را کوبید و از نو ساخت.
تئاتر ایران، با وجود تمام کاستی هایی که در سال های اخیر داشت، 
حداقل با وجود امثال »امیر رضا کوهستانی«، »حمید پورآذری«، 
»فرهاد مهندس پور«، »علی دشتی« و... نشانه هایی از ذوق، اندیشه، 
خلاقیت و تجربه گرایی به چشم می آمد که مارا به آینده نمایش در 
ایران و تربیت شدن شاگردانی به دست این عزیزان امیدوار می کرد. 
اما اتفاقی که در یکی دو سه سال اخیر در حال رخ دادن است، حذف 
شدن تدریجی »تئاتر مستقل« و تجربی است و باز شدن میدان برای 
تئاتر های گرانی که از بازیگران چهره بهره می گیرند. اگر از آقایان هم 
بپرسید، می گویند مستقل ها هم در این رقابت شرکت کنند و کمر 
همت به فروش هرچه بیشتر تئاتر هایشان ببندند ! اما کیست که 
نداند، تئاتری که با بودجه دانشجویی و رفاقتی بسته شده است و در 
سالن های درجه دو و سه تهران روی صحنه می روند، حداکثر چقدر 
مگه می توانند فروش داشته باشند؟ اتفاقی که در حال رخ دادن است، 
همان تولید »بازار آزاد« نظام سرمایه داری است. وقتی تئاتر دویست 
هزار تومنی ای مانند بینوایان، پنجاه هزار بیننده پیدا می کند و دوازده 
میلیارد به فروش می رسد، باید فاتحه تئاتر های مستقل ایران را از 

همین حالا خواند و دور هنر را برای مدتی خط کشید.

یادداشت
»دنیای هوادار« از نمایش های لاکچری

برای »بانوایان« گزارش می دهد؛

تئاتر هایی با پول مردم
اما نه برای مردم!

معرفی نامزدهای جایزه  بازیگری
جشن دوازدهم انجمن منتقدان

نامزدهای دریافت جایزه بهترین بازیگری مرد و زن نقش مکمل و 
اصلی در دوازدهمین جشن بزرگ منتقدان و نویسندگان سینمایی 

ایران معرفی شدند.

به گزارش »دنیای هوادار«، اسامی نامزدهای بازیگری بر اساس جمع 
بندی آرای اعضای آکادمی جشن به شرح زیر است:

 نامزدهای بهترین بازیگر نقش مکمل مرد
امیر جدیدی )تنگه ابوقریب(

فرهاد اصلانی )مغزهای کوچک زنگ زده(
نوید پورفرج )مغزهای کوچک زنگ زده(

سیامک انصاری )بمب، یک عاشقانه(
هادی حجازی فر )لاتاری(

نامزدهای بهترین بازیگر نقش اول مرد
امین حیایی )شعله ور(

جواد عزتی )تنگه ابوقریب(
نوید محمدزاده )مغزهای کوچک زنگ زده(

سعید آقاخانی )کامیون(
رضا عطاران )مصادره(

امیر جدیدی )عرق سرد(
میلاد کی مرام )امیر(

 نامزدهای بهترین بازیگر نقش مکمل زن
لیلی رشیدی )عرق سرد(

سحر دولتشاهی )عرق سرد(
هدی زین العابدین )عرق سرد(

لادن ژاوه وند )مغزهای کوچک زنگ زده(
نگار عابدی )دارکوب(

 نامزدهای بهترین بازیگر نقش اول زن
باران کوثری )عرق سرد(

سارا بهرامی )دارکوب(
لیلا حاتمی )بمب، یک عاشقانه(

شبنم مقدمی )خجالت نکش(
سحر دولتشاهی )امیر(

دوازدهمین جشن بزرگ سینمای ایران 2۷ آذر به دبیری جعفر 
گودرزی در ایوان شمس برگزار خواهد شد.

اخبار

»برف روی کاج ها«، نخستین فیلم سینمایی 
تجربه ای  کارگردان،  مقام  در  معادی  پیمان 
متفاوت در سینمای ایران بود و به دلیل زاویه 
نگاه نسبتا جدید و نمایان سازی بعد دیگری از 
خیانت در سینمای ایران مدتی توقیف هم شد. 
با این حال، »برف روی کاج  ها« موفقیت های 
لازم برای یک فیلم اول و چه بسا بیشتر از 
آن هم به دست آورد. »بمب، یک عاشقانه« 
دومین فیلم سینمایی معادی، جز آثاری است 
که خیلی ها پس از جشنواره سی و ششم 
انتظار اکران عمومی اش را داشتند و در این 
مدت به علت محتوای »ضد جنگ« با شایعات 
بسیاری از قبیل توقیف و تاخیر در اکران هم 
دست و پنجه نرم کرد. در نهایت »بمب، یک 
عاشقانه« با استقبال بالایی به اکران درآمد و 
حالا بسیار روشن تر می توان راجع به این فیلم 
صحبت کرد. دومین فیلم پیمان معادی قطعا 
فیلم کاملی نیست. نکات مثبتی در نوع خود 
دارد که آن را از خیلی از فیلم های بی و سر 
ته جشنواره پیشین در ردیف جلوتری قرار می 
دهد، اما این نکات برای تبدیل شدن به یک 

فیلم »خوب« و »تمیز« کافی نیست.
آسیا  در  از ساخت،  پیش  ای که  فیلمنامه 
پاسیفیک مورد تقدیر فراوان قرار می گیرد 
و موسیقی اش را یک موزیسین بین المللی 
و مطرح می سازد، محکوم به این است که 
اثر »ویژه ای« باشد. فیلمنامه »بمب« نوشته 
»پیمان معادی«، از همان فیلمنامه ها بود 
که پیش از ساخت، خبر جایزه هایش همه 
جا پیچید. حالا پس از گذشت یک سال از 
عاشقانه  یک  شاهد  فیلمنامه،  این  ساخت 
که  فیلمی  هستیم.  دل جنگ  در  متفاوت 
تلاش می کند »ضد جنگ« باشد و مانند 
خیل عظیم آثاری از این قبیل که ادعای این 
چنینی دارند، عمل نکند. طبق انتظارات و با 
توجه به نام فیلم  - که البته بسیار رو و خنثی 
است - فیلمساز ما را با روایت عاشقانه اش 
در سال های جنگ و بمباران ها رو در رو 
می کند قصه ای که در سال های ملتهب، 
جنگی  رخدادهای  اوج  و  پذیر  حساسیت 

کشور به ویژه پایتخت رخ می دهد. 

واپسین فیلم معادی در مقام کارگردان، روایتگر 
دو قصه عاشقانه به صورت موازی است که 
با  یا ناخواسته گره خوردگی هایی  خواسته 
یکدیگر دارند. کارگردان، این بار و بر خلاف 
اثر قبلی اش، مخاطبان را با جغرافیای گسترده 
تری مواجه می کند. اگرچه در »برف روی 
کاج ها« بعضا شاهد ضعف های اساسی در 
میزانسن و کارگردانی بودیم - به عنوان مثال 
باز بودن درب خانه مهناز افشار به روی همه 
با توجیه حجاب اجباری این کاراکتر در خانه! 
اما خوشبختانه در »بمب، یک عاشقانه«   -
حدالمکان خبری از این موضوعات نیست؛ البته 
قابل ذکر است که المان های به کار برده شده 
برای تصویرسازی دهه غریب شصت در فیلم، 
بعضا بسیار افراطی و غلو شده به نظر می آیند. 
»بمب، یک عاشقانه« روایتگر زندگی مشترک 
ایرج  سرد و بی روح میترا )لیلا حاتمی( و 
)پیمان معادی( است که چیزی به انتها و بن 
بست آن باقی نمانده است. سکوت حاکم بر 
زوج اصلی قصه، چنان محکم و پابرجاست که 
حتی بمباران و اعلام وضعیت قرمز و آژیر خطر 
و... هم توانایی شکستن آن را ندارد و این دو 
تنها به رفتن زیر پتوهایشان اکتفا می کنند! 
ما با کاراکترهایی طرف هستیم که به قول 
خودشان »چیزی برای از دست دادن ندارند«. 
و اما نکته اصلی قصه همین جاست. طبقه سوم 
ساختمان ایرج و میترایی هستند که کاری به 
هم ندارند و از قضا در زیرزمین همان جا و در 
شبی از شب  های بمباران یکی از همسایه  ها 
خواهر و خواهرزاده اش را که از ترس جنگ 
به تهران پناه آورده اند به آن مکان می آورد 
و این آغاز همان عشق نابی است که قسمت 
است؛  شده  گرفته  آن  از  فیلم  این  نام  دوم 
»یک عاشقانه«. ناب و جذاب. سعید و سمانه 
با ظرافت های موثر و قابل تامل کارگردان، 
هردو به خوبی توانسته اند از پس اجرای نقش 
هایشان بر بیایند. تفاوت میان کاراکترها هم 
در نوع خود جالب است. یک زوجی که از هم 
سرد شده اند و نابودی و مردن از سر بمباران 
هم برایشان اهمیتی ندارد. از سوی دیگر دو 
و  عاشق  نخستین  نگاه  همان  با  که  جوانی 
دلباخته یکدیگر می شوند و به همین دلیل باز 
هم بمباران و مردن برایشان بی اهمیت است؛ 
چرا که آن ها می خواهند همدیگر را »ببینند«؛ 

هرچقدر هم که زمانش کم باشد.
فیلم در سه بخش متفاوت از یکدیگر روایت 
می شود. نخست: ماجرای رابطه ایرج و میترا 
و سردی حاصل از این رابطه که احتمالا روز 

به روز به انتهایش نزدیک تر می شود. دوم: 
حاشیه های درون مدرسه که اساسا سکانس 
های مربوط به این قسمت، دچار تغییر اساسی 
در لحن است و تا حد زیادی به سمت »کمدی 
سیاه« می رود و گرچه بازی سیامک انصاری 
متفاوت تر از همیشه از آب درآمده و خوش 
درخشیده اما قسمت های کلی این سکانس، 
اند. و در  تافته جدا بافته ای در فیلم شده 
نهایت عاشقانه ای که در پناهگاه میان سعید 
و سمانه برقرار می شود. مهم ترین ویژگی 
این سه روایت این است که بایستی از اتصال 
و یکپارچگی شان، نتیجه گیری منطقی و 
روایی حاصل شود، اما متاسفانه این امربه دلیل 
افتادگی ریتم فیلم و لکنت شدید در برخی از 

سکانس هایش حاصل نمی شود.
سکانس های ایرج و میترا غالبا بدون هیچ 
دیالوگی بین این دو کاراکتر سر می شود. 
زندگی این دو کاملا غرق در سکوت است، 
اما چیزی که این روایت را دل نشین و جذاب 
می کند و حوصله بیننده را سر نمی برد، عنصر 
»موسیقی« است. آهنگساز فیلم آخر معادی، 
از  بعضی  برای  که  است  کاریندرو«  »النی 
جمله  از  آنجلوپلوس«   »تئو  آثار  بهترین 
»دشت گریان« و »ابدیت و یک روز« موسیقی 

ساخته است. 
متاسفانه این فیلم هم به مانند بسیاری دیگر 
از فیلم های سینمای ایران - حتی فیلم های 
اپیدمی  اساسی  مشکل  دچار   - درخشان! 
طورش شده است. مشکل در جایی است که 
فیلمساز به قدری پشت حرف های »اجتماعی« 
و »پیام های اخلاقی« اش سنگر گرفته و به هر 
نحوی سعی در انتقال آن داشته که در برخی 
از مواقع، به کل از شخصیت های خودش عقب 
می  ساخته  فیلم  در  کاراکترها  است.  مانده 
شوند، اما ابدا دارای »شناسنامه« نیستند. این 
موضوع از همان ابتدای فیلم که با یک تیر قصد 
چندین هدف اساسی را دارد مشخص است. 

بعید می دانم که فیلمساز ما خودش هم بتواند 
انتخاب کند که هدف نخست و اصلی اش چه 
بوده است. دغدغه و بیان »مسائل اجتماعی« 
و مشکلات موجود در دهه شصت یا نگاهی 
»عاشقانه« در دل جنگ؟ نگارنده سخت عقیده 
دارد که صاحب اثر میان این دو گیر کرده است. 
اما در نظر بگیرید که از ابتدا تا انتها »فقط و 
فقط« به روی شخصیت های اصلی و فرعی 
قصه تمرکز بیشتر و پرداخت بهتری به روی 
آن ها صورت می گرفت. آن وقت چه اتفاقی 
می افتاد؟ هم حرف های اجتماعی و بیانه طور 
کارگردان به دل می نشست و هم عاشقانه اش 

کاملا دیده می شد.
آخرین اثر پیمان معادی فیلم خوبی نیست. 
بد هم نیست. می توانست بهتر از این ها باشد. 
عاشقانه است و جنگی. بازی های نسبتا قابل 
قبولی - به ویژه سیامک انصاری - دارد. به هر 
جهت، پس از »برف روی کاج ها« و حال با 
»بمب، یک عاشقانه« سیر فیلمسازی پیمان 
معادی در آستانه یافتن جایگاه خاص خودش 
است. سینمایی که به شرط پیشرفت های 
قطعا  مختلف،  های  حیطه  در  تر  اساسی 
بهتری خواهد داشت.  نتیجه  و  تاثیرگذاری 

باقی اش بقایتان...

نگاهی گذرا به فیلم »بمب؛ یک عاشقانه«

برترین  فیلم های سال 2018چنگ به مفهوم  عمیق جنگ 
به انتخاب مجله »سایت  اند ساوند«

»رُما« ساخته آلفونسو کوارون به عنوان برترین فیلم امسال از سوی 
مجله سینمایی بریتانیایی »سایت اند ساوند« معرفی شد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایندی وایر،  مجله سینمایی 
بریتانیایی »سایت اند ساوند« امسال نیز طبق سنت هر ساله خود، 

برترین  فیلم های سینمایی جهان را انتخاب کرد.
فیلم »رُما« ساخته آلفونسو کوارون به عنوان برترین فیلم امسال از 
سوی مجله سینمایی »سایت اند ساوند« انتخاب شد. این فیلم که 
در فصل جوایز امسال بسیار خوش درخشیده است تاکنون جوایز 
شیر طلای ونیز، بهترین فیلم حلقه منتقدان نیویورک، بهترین فیلم 
انجمن منتقدان فیلم لس آنجلس و بهترین فیلم انجمن منتقدان 

شیکاگو را به دست آورده است.
در  فهرست برترین  فیلم های سال 2018 فیلم »رشته خیال« 
ساخته پل توماس اندرسون در جایگاه دوم قرار دارد. این فیلم با 
وجود اینکه محصول سال 201۷ میلادی است در بریتانیا در سال 
جاری اکران شده است. در این لیست نام فیلم های »کتاب تصویر« 
ساخته ژان لوک گودار و »روی دیگر باد« ساخته اورسن ولز نیز به 
چشم می خورد. در این نظرسنجی بیش از 160 منتقد، برنامه ساز 

و محقق شرکت داشته اند.
فهرست برترین فیلم های سال  2018 به انتخاب مجله »سایت  اند 

ساوند« بدین شرح است:
 »Roma/1- »رُما

 »Phantom Thread/2-»رشته خیال
 »Burning/3-»سوختن

»Cold War/4-»جنگ سرد
»First Reformed/5-»اولین اصلاح شده

»Leave No Trace/6-»هیچ ردی باقی نگذار
»The Favourite/۷-»سوگلی

 You Were Never Really/۷-»تو واقعا هرگز اینجا نبودی
»Here

»Happy as Lazzaro/9-»شاد مثل لازارو
»Zama/9-»ساما

»The Image Book/11-»کتاب تصویر
 If Beale Street Could/12-»اگر خیابان بیل زبان داشت

»Talk
»BlacKkKlansman/13-»بلک ک کلنزمن

»The Other Side of the Wind/14-»روی دیگر باد
»Shirkers/14-»طفره روها

»Shoplifters/14-»دزدان فروشگاه
»Sorry to Bother You/1۷-»ببخشید مزاحم شما شدم

»Faces Places/18-»چهره ها مکان ها
»The Rider/18-»سوارکار

»Western/18-»غرب
»La Flor/21-»گُل

»Hereditary/21-»موروثی
»High Life/21-»حیات متعالی

»Isle of Dogs/21-»جزیره سگ ها
»Madeline’s Madeline/21-»مدلینِ مدلین

»BPM 120/21-»120 تپش در دقیقه
»Transit/21-»ترانزیت

اخبار

مهدی تیموری

احسان بیگلری

تئاتر »واقعی« با این جریان به 
راه افتاده، محکوم به نابودی 

است. حتما می پرسید که 
مقصود از تئاتر واقعی چیست؟ 
تئاتر واقعی همان چیزی است 
که برای »مردم« نوشته، تولید 
و اجرا می شود. همان چیزی 

است که »درد مردم« دارد و نه 
»درد فروش« ...

آخرین اثر پیمان معادی 
فیلم خوبی نیست. 
بد هم نیست. می 

توانست بهتر از این ها 
باشد. عاشقانه است و 

جنگی. بازی های نسبتا 
قابل قبولی - به ویژه 

سیامک انصاری - دارد.
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

سبک زندگی

دیدن لباس در خواب بسیار رایج است. ما هر 
روز لباس می پوشیم و همه جا در اطراف مان 
آن را می بینیم. اما گاهی حتی دیدن لباس 
نمادین  معنایی  می تواند  هم  خواب  در 
داشته باشد، خصوصا اگر جایگاه برجسته ای 
در خواب ما داشته باشد. در این شماره با ما 
برای شما 13 تا از  مهمترین تعبیرهای مربوط 

به  خواب لباس را بیان کرده ایم.

1.تعبیر خواب لباس سفید
سفید  لباس  شما  خواب  در  آدم ها  اگر 
که  دیدید  خواب  در  اگر  یا  پوشیده بودند، 
لباس سفید در اطراف تان افتاده است، می تواند 
در  زودی  به  که  باشد  تغییراتی  معنای  به 

زندگی تان رخ می دهد.
ممکن است این تغییرات، بسته به وضعیت 
فعلی زندگی تان و این که اکنون در زندگی 

شاد هستید یا نه، خوب یا بد باشد.

2. تعبیر خواب لباس زرد
آن  تعبیر  دیدید،  زرد  لباس  خواب  در  اگر 
موفق  چیز  همه  در  شما  است.  موفقیت 
خواهیدبود و کارها به آسانی بر وفق مرادتان 

می شود.
این موفقیت در رابطه با زندگی شخصی و 
دوره ی  این  ار  حتما  پس  است،  کاری تان 
شانس در زندگی تان استفاده کنید تا تمام 
چیزهایی را که در گذشته خوب نبود بهبود 

دهید.

3. تعبیر خواب لباس آبی
است  قرار  دیدید،  آبی  لباس  در خواب  اگر 
رویاهایتان را به واقعیت تبدیل کنید. تمام 
چیزهایی را که در خواب می دیدید یا آرزویش 
را داشتید بالاخره به دست می آورید. مطمئن 
شوید هیچ فرصتی را برای واقعیت بخشیدن 

به رویاهایتان از دست نمی دهید.

4. تعبیر خواب لباس سبز
به  دیدید،  سبز  لباس  خواب تان  در  اگر 
زندگی تان  در  خوشبختی  و  شادی  معنی 
است. احساس خواهیدکرد که در آسمان ها 
هستید و آدم ها به شما حسادت می کنند، 
که  خواهدشد  همان طور  همه چیز  چون 

می خواستید.

5. تعبیر خواب لباس رنگارنگ
اگر در خواب لباس رنگارنگ دیدید، معنی اش 
این است که اتفاق های مختلفی در زندگی تان 
خواهدبود،  متنوع  اتفاقات  این  خواهدافتاد. 
یعنی در نهایت نتیجه ی برخی از آن ها مثبت، 

و برخی دیگر منفی خواهدبود.
به هر حال شما باید برای یک دوره ی پرآشوب 
در زندگی تان آماده باشید که تغییرات زیادی 

در زندگی تان ایجاد خواهدکرد.

6. تعبیر خواب لباس تنگ
بود،  تنگ  دیدید  خواب  در  که  لباسی  اگر 
مستأصل  که  باشد  این  می تواند  تعبیرش 
شده اید و باید تغییراتی در زندگی تان ایجاد 
کنید. نمادشناسی لباسی که اندازه تان نیست 
فعلا  یعنی  است،  ارتباط  در  زندگی تان  با 
زندگی تان آن چیزی نیست که انتظارش را 

داشتید.
شاید رویاها و برنامه هایتان نتیجه ی عکس 
بدهد و اکنون وضعیتی در زندگی دارید که 
از آن راضی نیستید. وقت آن رسیده است که 
تغییراتی در زندگی تان ایجاد، و آن را بهتر 
کنید تا بالاخره از زندگی تان راضی شوید و 

شاد باشید.
7. حسادت کردن به لباس فردی دیگر 

در خواب

احساس  واقعی  زندگی  در  را  این  اغلب  ما 
می کنیم اما این که خواب ببینید به سبک 
دیگر  فردی  لباس  یا  پوشیدن  لباس 
حسودی تان می شود کمی غیرعادی است. 
این خواب نشان دهنده ی احساسی است که 

نامزدتان به شما دارد.
نامزدتان متقاعد نشده که شما به او وفادار 
اثبات  برای  نمی دانید  دیگر  و  هستید 
وفاداری تان چه بکنید. گاهی آدم ها کله شق تر 
از آن هستند که بعضی چیزها را درک کنند، 
و اگر شما راستگو هستید، حقیقت در نهایت 

خود را نشان می دهد.

8. لباس سیاه  )خانم ها(
اگر در خواب لباس سیاه پوشیده بودید، تعبیر 
این خواب ناراحتی و فقدانی است که قرار 
است تجربه کنید. شاید قرار است یک عزیز 
یا فردی نزدیک را از دست بدهید، یا حتی به 
یک رابطه پایان دهید. در هر صورت احساس 
می کنید جزیی از وجودتان را از دست داده اید 

و ممکن است اسیر غم شوید.

9. گم کردن لباس در خواب
گم  را  لباس تان  که  دیدید  خواب  در  اگر 
مالی  وضعیت  نشان دهنده ی  کرده اید، 
فعلی تان است. شما با مشکلات مالی دست 
به گریبان هستید و نمی دانید چگونه از پس 

آن بر بیایید.
این همان زمانی است که باید از ولخرجی یا 
خریدن چیزهای غیرضروری اجتناب کنید، 
چون شاید حل کردن این مشکلات مالی به 

این سادگی ها نباشد.

10. لباس کثیف در خواب
دیدن لباس کثیف در خواب نشان دهنده ی 
سواستفاده یا خشونتی است که شاید تجربه 
از  و  باشید  اطرافیان تان  مراقب  باید  کنید. 

دمخور شدن با غریبه ها اجتناب کنید.
همه ی آدم ها بعد از گفت و گوی اول آن قدر 
که به نظر می رسد دوست و راستگو نیستند. 
پس  شوید،  فریب  قربانی  نهایت  در  شاید 

مراقب باشید به چه کسی اعتماد می کنید.

11. لباس تمیز در خواب
بر خلاف توضیحات بالا، لباس تمیز نشانه ی 
وضعیت مالی خوب است و پول زیادی سر 
شانس  مالی  امور  در  می گیرد.  قرار  راه تان 
این  شاید  بنابراین  خواهیدداشت،  زیادی 
موقعیت خوبی برای سرمایه گذاری باشد. تمام 
کسب و کارها و پروژه های حرفه ای تان موفق 
خواهدبود، پس حتما بیش ترین استفاده را از 

این دوره بکنید.

12. برهنگی در خواب
هستید،  برهنه  که  دیدید  خواب  در  اگر 
باشد.  هشداردهنده  نشانه ی  یک  می تواند 
شاید  و  شود  برملا  رازهایتان  است  ممکن 
که  باشید  شرورانه ای  شایعه های  سوژه ی 
باشید  مراقب  می کنند.  درست  دیگران 
اسرارتان را با چه کسی در میان می گذارید، 
برای  اطلاعات  این  از  آن ها می توانند  چون 

صدمه زدن به شما استفاده کنند.

معرفی جاذبه های گردشگری
 و دیدنی »تهران« )7(

اگر به تهران سفر کردید خیال 
نکنید تهران جای دیدنی ندارد 
یا کم دارد و اگر برنامه سفر چند 
روزه به تهران دارید توصیه می 
کنم چند از این مکان هایی را که 
امروز به شما معرفی می کنیم را 
بروید و از نزدیک ببینید و فقط 
یاد  به  را  آن  ترافیک  تهران  از 
نداشته باشید. همراه ما باشید با 
معرفی بهترین مکان های دیدنی 

تهران که ارزش یک بار بازدید را دارند.
1- موزه فرش

 ـتقاطع دکتر فاطمی یا  موزه فرش ایران که در خیابان کارگر شمالی 
به عبارتی در ضلع شمالی پارک لاله واقع شده است  در سال 1356 
افتتاح شد. هدف از تشکیل این موزه را می توان پژوهشی در سوابق،  
تحصیلات و کیفیت تاریخی هنر و صنعت فرش خاصه فرش ایرانی 
دانست. موزه فرش ایران شامل سایر محصولات از قبیل گلیم هم 
می شود و طراح بنای آن عبدالعزیز فرمانفرمائیان است. ساختمان موزه، 
معماری شکیل و چشم گیری دارد که آذین های نمای بیرونی آن شبیه 
به دار قالی است . سطح نمایشی موزه مساحتی برابر 3400 مترمربع 
را در بر می گیرد که شامل دو تالار است و برای نمایش انواع قالی های 

دست بافت و گلیم مورد استفاده قرار می گیرد.
2- شمس العماره

اگر چه که ساختمان شمس العماره بخشی از مجموعه کاخ گلستان 
است اما شاهکاری شایسته به شمار می رود و می توان آن را به تنهایی 
مورد بررسی قرار داد. ناصرالدین شاه برای آنکه به نمای پانوراما از تهران 
دست یابد، دستور ساخت این بنا را داد. ساخت این بنا 2 سال به طول 
انجامید و به عمارتی بی نظیر در تهران تبدیل شد. دو برج برفراز این 
ساختمان دیده می شود که با پنجره های طاقدار شکوه خاصی را به 
نمایش گذاشته اند. کاشی کاری های پیچیده و ظریف و سالن زیبا از 

دیگر ویژگی های این ساختمان تاریخی هستند.
3- موزه سینما

خیابان ولیعصر یکی از دیدنی ترین خیابان های تهران است که قدم 
زدن در امتداد آن حال و هوایی خاص را به شما هدیه می دهد. 
در گوشه ای از این خیابان طویل، عمارتی از دوران قاجار وجود 
دارد که خودش را در میان باغی موسوم به باغ فردوس جا کرده 
است. دیوارها و ستون های استوار این بنا به همراه بالکن آن در 
کنار گل آرایی هایی که در فضا انجام شده، دنیایی دیگر را پیش 

رویتان قرار می دهد.

از زمان چخوف تا جیمز جویس، داستان کوتاه 
معرف رمان و داستان مدرن بود و آن را تشریح و 
مشخص می کرد. پس از آن بود که داستان کوتاه 
به صورت یک گونه ی ادبی توسط نویسندگان 
آمریکایی تعریف و مشخص شد. در این مقاله 
یکی از برجسته ترین نویسندگان آمریکا دلایل 
گرایش خود را به داستان کوتاه، در مقایسه با 

رمان بازگو می کند. 
شدم  متوجه  که  بود   1960 دهه  اواسط  در 
آثار  روی  را  نمی توانم حواس خود  راحتی  به 
علاوه  مدتی  تا  کنم.  متمرکز  بلند  داستانی 
مشکل  بلند  روایی  آثار  خواندن  در  اینکه  بر 
نیز  آثاری  چنین  نگارش  و  خلق  در  داشتم، 
همین دشواری را تجربه کردم. میزان تمرکز 
یافته  کاهش  زمانی  مدت  لحاظ  از  توجه ام  و 
بود، به طوری که من دیگر صبر و شکیبایی 
لازم برای نگارش رمان را در خودم نمی دیدم. 
قضیه ی پیچیده ای است که در این جا صحبت 
درباره اش به شدت خسته کننده خواهد بود. با 
این حال می دانم دلیل این که امروزه به وفور شعر 
می سرایم و داستان کوتاه می نویسم، به همین 
موضوع برمی گردد. امکان دارد مدام تغییر حالت 
بدهید، اما معطل نمانید و کاری انجام دهید. در 
مورد شخص من شاید به این خاطر بود که آن 
موقع با اینکه هنوز سی ساله نشده بودم، تمام 
انگیزه های جدی و بزرگم را از دست داده بودم. 
اگر هم چنین بود، به گمانم برای من که اتفاق 
خوبی بود. نویسنده ای که قدری شانس و انگیزه 
داشته باشد، می تواند در کارش خوب پیش برود. 
انگیزه بیش از حد و بد شانسی، یا حتی نداشتن 
برای  باشد.  کشنده  می تواند  کل،  به  شانس 

داستان نویسی استعداد نیز لازم است. 
هستند،  مستعد  خیلی  نویسندگان  از  برخی 
من نویسنده ای را نمی شناسم که بی استعداد 
باشد. با این حال برخورداری از زاویه ی دیدی 
خاص و منحصر به فرد و در عین حال دقیق 
برای نگریستن و دیدن هر چیز و نیز یافتن بافت 
و ساختار مناسب برای بیان همان نوع نگرش 
خاص، مقوله و موضوع دیگری است. به گفته ی 
»جان ایروینگ«، »جهان در نگاه گارپ« جهانی 
کسان  نگاه  در  است.  شگفت انگیز  فوق العاده 
دیگری چون »فلانری اوکانر«، »ویلیام فاکنر« 
دیگری  طور  جهان  همینگوی«   »ارنست  و 
است. هر نویسنده ای مانند »چیور«، »آپدایک«، 
»سینتیا  بیتی«،  »آن  »استانلی«،  »سینگر«، 
اوزیک«، »دونالد بارتلمی«، »ماری رابیسون«، 
»بری هانا« و ...، هریک بنا به نوع دیدگاه و طرز 

تلقی خود جهانی را خلق می کند. 
این مقوله در خصوص سبک و نثر نیز تا حد 
به  زیادی وضعیت مشابهی دارد، گرچه فقط 
سبک محدود نمی شود. نویسنده در هر آنچه که 
می نویسد، به طور خاص و مشخص امضا یا به 
عبارتی نشانه منحصر به فردی از خود به جای 
می گذارد. جهان خلق شده از آن اوست و نه 
هیچ شخص دیگری. و به این صورت می توان 
نویسنده ای را از نویسنده ای دیگر باز شناخت، 
همه  ندارد.  استعداد  به  ربطی  امر  این  که 

استعدادهای فراوانی دارند. اما نویسنده ای که به 
طرز منحصر به فرد و خاصی به امور و رویدادها 
می نگرد، و به علاوه به این طرز تلقی و بینش 
بیان هنری خاصی می بخشد، همان نویسنده ای 
این  تا مدتی در  است که دست کم می تواند 

عرصه حضور داشته باشد. 
»ایساک دینسن« گفته بود که هر روز مقدار 
اندکی می نویسد، بدون امید و بدون ناامیدی و 
سر خوردگی. روزی همین نکته را بر روی کارتی 
خواهم نوشت و آن را بر روی دیوار کنار میز 
تحریرم می چسبانم. هم اکنون نیز تعدادی از 

همین کارت ها روی دیوار دارم:
»یگانه اصل اخلاقی نویسندگی بیان بسیار دقیق 

مطلب است.« از »ازرا پاند«
البته تمام حرف این نیست، اما اگر نویسنده ای 
در بیان مطلب خود دقیق باشد و از این امتیاز 
گرفته  قرار  درست  مسیر  در  لااقل  برخوردار، 

است. 
کارتی دارم که بخشی از یکی از داستان های 

چخوف را رویش نوشته ام:
»... و ناگهان همه چیز برایش روشن شد.«

این واژگان برای من سرشار از شگفتی، امکان 
بیان گویا و  و احتمال هستند. من شیفته ی 
از اشاره ی ضمنی اش به  ساده ی آن هستم و 
اسرارآمیز  علاوه  به  می برم.  لذت  مکاشفه  امر 
نیز هست. تا پیش از آن چه چیزی مبهم و 

نامشخص بوده است؟ و چگونه است که هم 
اکنون همه چیز دارد مشخص می شود؟ چه 
اتفاقی افتاده است؟ به خصوص، اکنون چه رخ 
داده است؟ در اثر چنین آگاهی ناگهانی و غیر 
منتظره ای مسایلی پیش می آید. من خودم به 
ناگهان دچار احساس آسودگی خاطر، انتظار و 

حتی پیش بینی می شوم. 
بار شنیدم »جفری وولف«، نویسنده، به  یک 

عده ای دانشجوی نویسندگی گفت:
»از هیچ ترفند پیش پا افتاده ای استفاده نکنید.«
این را نیز باید بر روی کارتی نوشت. من آن را تا 

اندازه ای اصلاح می کنم و می گویم:
»هیچ ترفندی به کار نبرید.«

مشاهده  محض  به  من  بیزارم.  ترفند  از  من 
کوچک ترین نشانه ای از ترفند یا هرگونه حقه 
به دنبال  اثری داستانی بلافاصله  و شگرد در 
پوشش استتاری آن می گردم. شگردها همیشه 
و به هر صورت کسل کننده هستند و من خودم 
می شوم  کسل  و  می رود  سر  حوصله ام  زود 
که البته باز هم شاید به خاطر تمرکز حواس 
ظاهر  به  که  نوشته هایی  اما  باشد.  من  اندک 
بسیار ساختگی، تصنعی یا لوس و مسخره به 
می شود.  خواب آلودگی ام  موجب  می آید،  نظر 
نویسندگان برای عرضه و فروش اثر خود لزوماً 
به شگرد و ترفند نیاز ندارند تا برجسته ترین 
افراد این حیطه باشند. گاهی اوقات نویسنده ای 
باید بتواند با پذیرش خطر این که امکان دارد 
ابله جلوه کند، می باید فقط به یک چیز زل 
غروب  آن،  روی  بر  شدن  معطوف  با  و  بزند 
خورشید یا حتی لنگه کفشی کهنه، با حیرت 

و شگفت زدگی مات و مبهوت آن شود. 

اصول داستان نویسی )1(  
ریموند کارور

داستان کوتاه
روش های کاهش هزینه

 کسب و کار )2(

کارتان  و  کسب  مورد  در  شما  پیش بینی های  اوقات  گاهی 
برای  به زمان طولانی تری  اینکه  یا  از آب درنمی آید  درست 
تحقق رویاهای شغلی تان نیاز دارید. برای همین مجبور هستید 
به روش هایی برای کاهش هزینه های کسب و کار کوچک تان 
روی بیاورید تا بتوانید همچنان فعالیت کنید و به کارتان ادامه 
دهید. کارفرمایان معمولا به اولین گزینه ای که فکر می کنند 
اخراج برخی از کارکنان است. اما ما به شما ده روش کاهش 
هزینه های کسب و کار را در دو قسمت معرفی می کنیم که 

نیازی به اخراج و کاهش تعداد کارکنان تان نیز نباشد.
1. از پرسنل در بخش های مختلف کمک بگیرید

اگر پرسنل حسابداری یا پرسنلی از سایر بخش ها دارید که 
با  می توانید  کنند،  کمک  دیگری  کار  و  کسب  به  می توانند 
شرکت های شبکه ارتباطی تان تماس بگیرید و خدمات تان را 
عرضه کنید. یا در عوض، ببینید که شرکت هایی هستند که به 
شما خدمت عرضه کنند. شرکت های بزرگ اغلب فعالیت هایی 

مثل حسابداری یا...  را برون سپاری می کنند.
شرکتی  می توانید  کارمندان،  تعداد  افزایش  جای  به  درواقع 
بیابید که خدمتی را که نیاز دارید تأمین کند تا آن خدمت را از 
شما بخرد. این خدمات می تواند پشتیبانی از خدمات مشتری، 
حسابداری و دفترداری، تیم های فروش، یا بازاریابی از راه دور 

باشد.
2. به جای پرداخت های ریالی خدمات ارایه دهید

واقعا فکر می کنید اشکال کسب و کارهای 100 سال پیش 
بوده  مرغ ظرف شیر می دادند چه  تخم  پول  به جای  وقتی 
است؟!! حالا درست است که الان این امکان وجود ندارد اما 
شما می توانید از همین ایده الگو بگیرید و مثلا به شرکتی که 
خدمات کامپیوتری برایتان عرضه می کند خدمات حسابداری 
ارایه دهید و به جای پرداخت ریالی یک کاری برایش انجام 

دهید. سیستم تهاتری به محدودیت شما کمک می کند.
3. برای انواع خریدهایتان گروه تشکیل بدهید

همیشه عمده خریدن و گروهی پرداخت کردن در هزینه های 
شما صرفه جویی می کند. برای خرید هرچیزی که قرار است 
تهیه کنید به یک گروه یا دو سه نفر دیگر ملحق شوید و با 

خرید عمده در هزینه هایتان صرفه جویی کنید.
تخفیف  نقدی  پرداختهای  بابت  زنی  چانه  کمی  با   .4

بگیرید
هر کاسبی که به شما گفت این روزها دیگر کسی نسیه کار 
نمی کند و همه چیز نقدی است کاملا دروغ می گوید! هنوز بازار 
برای پول نقد ارزش زیادی قایل است و اگر شما درحال خرید 
نقدی هستید باید تخفیف بگیرید یا یک امتیاز اضافه بگیرید. 

چانه زنی محدودیت شما را از بین می برد.

اقتصاد

اشتباهات سلامت صبحگاهی )1(
از »ماندن در تاریکی« 
تا »مصرف قهوه بیشتر«

بیائید از ابتدا شروع کنیم؛ صدای زنگ ساعت شما را از خواب بیدار 
می کند، اما هنوز نمی خواهید از بستر خود بیرون بیائید؛ تصمیم 
می گیرید دکمه تعویق ساعت را بزنید تا یک ربع دیگر بخوابید. این 
15 دقیقه اضافی موجب تقویت روز شما خواهد شد، درست است؟ 

خیر غلط است.

 ماندن در تاریکی
زمانی که در تاریکی کامل، سایه های صبح به آرامی کشیده می شود، 
ماندن در اتاق تاریک وسوسه انگیز است. اما این کار را انجام ندهید. نور 
روز به شما کمک می کند که ساعت بدن خود را با آن تنظیم کنید. 
این کمک می کند تا شما بهتر بخوابید و به بدن شما کمک می کند 
تا عفونت و التهاب را از بین ببرد. در خارج از منزل، نور خورشید به 
شما کمک می کند که ویتامین D کسب کنید، واضح تر فکر کنید و 
بیشتر ورزش کنید. این کار حتی می تواند شما را خوشحال تر کند. 

پس پرده ها را کنار بکشید؛ شروع روز جدید مبارک.

 تا دیر وقت خوابیدن
گاهی اوقات این احساس خیلی خوبی است، به خصوص زمانی که 
وقت دارید. اما بهترین راه برای بهبود خواب در طولانی مدت، این 
است که برنامه منظم خواب خود را حفظ کنید. این بدان معنی 
است که شما هر روز باید در همان زمان بیدار شوید، حتی اگر 
شب تا دیروقت بیدار بوده اید؛ و بله، این شامل تعطیلات آخر هفته 

نیز می شود.

 بلافاصله از تختخواب بیرون آمدن
هنگامی که شما از حالت دراز کشیده به حالت ایستاده می روید، 
نیروی جاذبه، فشار خونتان را به سمت پاها می برد، که باعث می 
شود ناگهان فشار خونتان کاهش یافته و کمی احساس گیجی 
داشته باشید. این حتی می تواند باعث شود شما ناگهان بی هوش 
شوید. به آرامی بنشینید و در لبه تخت بمانید، چند ثانیه به بدن 
خود فرصت دهید تا بتوانید در مورد یک ایده فکر کنید؛ بخصوص 
اگر در گذشته، سابقه سرگیجه داشته اید. این یک احتیاط ساده 

است که می تواند شما را از یک سقوط جدی نجات دهد.

  ورزش منظم روزانه ندارید
ورزش منظم به خواب، وزن، قلب و خلق و خوی شما کمک می 
کند. اگر این کار را اول صبح و قبل از همه کار انجام دهید، ممکن 
است به احتمال زیاد آن را ادامه دهید. این کار حتی می تواند 
کنترل هرآنچه در طی روز می خورید، را برای شما آسانتر کرده 
و باعث می شود تا وزن خود را حفظ کنید. برای آن از قبل برنامه 

ریزی کرده و لباس های تمرینی خود را از شب قبل آماده کنید.

   مصرف قهوه بیشتر
اگر شما معمولا هر روز صبح دو فنجان قهوه می نوشید، قطع آن 
می تواند شما را غافلگیر کند. شما همچنین ممکن است تمرکز 
خوبی نداشته باشید و ممکن است حتی احساس خستگی زیاد به 
همراه سردرد شدید، تهوع و علائمی شبیه به آنفولانزا داشته باشید. 

اگر می خواهید کافئین خود را کاهش دهید،

سلامت

شاید برای شما هم اتفاق افتاده باشد که 
بعد از بیدار شدن از خواب به جای احساس 

آرامش، کسل و خسته باشید.
به گزارش »دنیای هوادار«، پریسا عدیمی، 
فلوشیپ خواب در رابطه با خستگی بعد از 
بروز  در  متفاوتی  های  گفت:»علت  خواب 
خستگی بعد از خواب وجود دارد که یکی 
از آنها کم بودن میزان استراحت فرد است، 
یا اینکه در طول یک ماه یا یک هفته مدت 
خواب لازم را در شب نداشته باشد، به همین 
علت با خستگی مفرط از خواب بیدار می 

شود.«
علت بعدی مسائل متابولیک داخلی یعنی 
بدن  داخل  انفعالات شیمیایی که  و  فعل 
اتفاق می افتد و سطح قند و سدیم و پتاسیم 

بدن را کنترل می کند، به میزان لازم نباشد.
به عنوان مثال، ممکن است فردی به علت 
که  کند  استفاده  را  داروهایی  خون  فشار 
سطح پتاسیم یا سدیم بدنش پائین می افتد 

و یا فردی که انسولین استفاده می کند.
علامت  یک  داشت:»خستگی  اظهار  وی 
غیر اختصاصی است که در جریان خیلی 
از بیماری های داخلی همراه بیمار است، 
ولی به طور خاص در 40-30 سال اخیر 
یکی از علت های مهم خستگی را در فردی 
که سالم است و دارویی مصرف نمی کند، 
مسئله قطع نفس شبانه مطرح کردند؛ یعنی 
افرادی که به طور کافی می خوابند اگر به 
دلایل مختلف مغز یا قلب تحت فشار باشد، 
به قطع نفس شبانه دچار می شود و نمی 

تواند یک خواب راحت داشته باشد، بنابراین 
با خستگی از خواب بیدار می شود.«

عدیمی گفت:»وقتی فردی مراجعه می کند 
دارد،  از خواب  بعد  از خستگی  و شکایت 
باید از هر لحاظ شرح حال کامل از یک ماه 
اخیر از او بگیریم. از جمله مسائل داخلی، 
نرولوژیک، نوع خوابیدن، زمان خواب، زمان 

بیدار شدن یا خر و پف است.«
آیا  که  پرسید  بیمار  از  گفت:»باید  وی 
خستگی باعث اختلال در کارهای روزانه اش 
شده و یا اینکه فقط احساس گرفتگی در 
عضلات می کند که اختلال در کار روزانه 
بسیار مهم است و باید آزمایش های داخلی 
از قبیل تیروئید، قند، کلیه و ... بررسی شود 
از جمله اینکه اگر فرد در طول شب خرناس 

دارد، به صورتی که همسرش یا فردی که 
در اتاق مجاور او است بیدار می شود، بسیار 

مهم است.«
عدیمی در پاسخ به سوال خبرنگار پزشکی 
میزان  اینکه  بر  مبنی  خبرنگاران،  باشگاه 
خواب در افراد چقدر باید باشد، گفت:»میزان 
خواب از 18 ساعت در نوزادان تا 8 ساعت در 

افراد بالغ متغیر است.«
جالب است بدانید تحقیقات نشان داده است 
که افرادی وجود دارند که با توجه به نوع 
ژنشان اصلا نمی توانند صبح زود بیدار شوند. 
در ضمن اگر فرد بخواهد کمبود خواب شب 
را بعدازظهر جبران کند، از نظر بهداشت بدن 
وضع خوبی نیست، اما خواب بعدازظهر باید 

در حدود 15 دقیقه باشد.

دلیل کسل بودن بعد از خواب چیست؟

تفسیر خواب هایی که همه ما تا به حال دیده ایم )12(

»لباس« و معانی متفاوت
 و واقعی آن در رویا

قوانین مدیریت

»مدیریت«، کار عجیب و هیجان انگیزی است. عده ی کمی 
از آدمیان هستند که تمایل به انجام آن در طول زندگی شان 
دارند. اما با این وجود، بیشتر ما با اندکی تامل در می یابیم 
که برهه ای خاص و زمانی از زندگی مان این کار را انجام داده 
ایم. من بعد این ستون »دنیای هوادار« در هر شماره به یکی از 
قوانین مدیریت می پردازد. مطالب این ستون برگرفته از آثار 
نویسنده هایی چون »ریچارد تمپلر«، »جان گری« و... می باشد 

و بازخوانی چندین باره ی آنها برای خود ما لذت بخش است. 

قانون شماره 13:  
در یافتن افراد خوب و کارآمد 

بسیار مجرب باشید
»بهترین مدیر اجرایی کسی است که بتواند افراد کارآزموده را 
انتخاب کند تا کاری را که می خواهد انجام دهند و آن قدر 
توانایی داشته باشد که بتواند در حین انجام کار میان آن ها 

رابطه خوب برقرار نماید.« - تئودور روزولت 
توانایی داشته  و کارآمد  افراد مناسب  انتخاب  باید در  شما 
باشید تا فرصت های شغلی را با افراد مناسب پر کنید -  و 
پس از آن رهایشان کنید تا کار موردنظر خود را انجام دهند 
- می دانم که این کار یعنی نوعی حس ذاتی داشتن، اما من 
اطمینان دارم که شما می توانید. به نظر می رسد افرادی که از 
این حس برخوردارند، اعضای تیم خود را کسانی انتخاب می 
کنند که توانمند و کامل هستند. سپس راحت و بدون دغدغه 
به تماشای آن ها می نشینند تا هدف اصلی را دنبال کنند. 
شما نیز می توانید چنین کاری کنید. به نظر من مهارت این 
کار، یعنی هم انتخاب مناسب و هم رها کردن آن ها - رها 
کردن آن ها برای اینکه به کار مورد نظر بپردازند- شما باید 
هم به توانایی آن ها و هم به خودتان اعتماد کافی داشته 

باشید تا چنین کاری انجام دهید.
شما باید برای کار مورد نظرتان نسبت به انتخاب افراد مناسب 
و هدف کار کاملا آگاهی داشته باشید. به طور مثال، شاید به 
یک مدیر حسابداری نیاز داشته باشید و این آن چیزی است 
که شما به دنبالش هستید. اما او چه کسی است؟ بازیکن تیم؟ 
ناظر خوب؟ کسی که بتواند در حین اجرا تصمیم گیری کند؟ 

کسی که بتواند زودتر برنامه ریزی کند؟

شجاع السلطنه، پسر فتحعلی شاه، یک وقتی حاکم کرمان بود. اسم کوچکش حسنعلی میرزا بود. او در کرمان تجربه کرده بود و متوجه شده بود که ترکه های 
نازک انار می تواند کار سیخ کباب را بکند و کباب بر سیخی که چوبش انار باشد خوشمزه تر هم می شود. برای همین پخت کباب با چوب انار را باب کرد 
که در کرمان به »کباب حسنی« معروف شد و حاکم وقتی میل کباب داشت به نوکرها می گفت: »طوری کباب را بگردانید که نه سیخ بسوزه نه کباب.«

نه سیخ بسوزه نه کباب

دیدنی ها
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

ورزشی

انقلاب  ورزشگاه  خالی  سکوهای  روزها  این 
ریحان(آزاردهنده  اکسین)گل  دربازی های 
است و بی اعتنایی مردم فوتبال دوست کرج و 
استان البرز نشان می دهد برای آشتی دوباره باید 

طرحی نو ریخته شود.
تا  گذشته  از  هوادار«،  گزارش»دنیای  به 
بالایی  اهمیت  از  کرج  در  فوتبال  امروز  به 
لیگ های  برگزاری  و  است  بوده  برخوردار 
فوتبال  به  علاقه مندان  استقبال  با  استانی 
و  جاوید  همچون  تیم های  و  بوده  همراه 
شاهین با حضور تماشاگران و طرفداران خود 
گرمای خاصی به فوتبال شهر کرج می دادند. 
ولی با آمدن بهمن و حضور این تیم در لیگ 
آزادگان در دهه ۷0اتفاقی تازه برای فوتبال 
فوتبال  ستاره های  کوچ  و  خورد  رقم  البرز 
همچون حمید استیلی،محمد خاکپور،خداداد 
عزیزی و علی لطیفی باعث شد در بازی های 
خانگی این تیم در ورزشگاه دکتر شریعتی 

تماشاگران بی شماری استقبال کنند.
روزهای خوب بهمن با قهرمانی لیگ و جام 
حذفی ادامه داشت که تصمیم مدیران باشگاه 
سهمیه این تیم به ایران خودرو فروخته شد تا 
سال13۷9 پیکان تهران به جای بهمن در لیگ 

حضور پیدا کند.

حضور نارنجی پوشان در کرج
بعد از بهمن طولی نکشید که با تصمیم مدیران 
خودروسازان سایپا بازی های خانگی این باشگاه 
به کرج منتقل شد ولی محبوبیت این تیم مثل 
بهمن نبود و علاقه مندان دربازی های خانگی 
این تیم که در ابتدا در ورزشگاه دکتر شریعتی 
برگزار می شد استقبال نمی کردند و در سال 
84 با آمدن بیژن ذوالفقار نسب در رأس کادر 
فنی این تیم و برگزاری بازی های این باشگاه 
در ورزشگاه انقلاب اتفاقات خوشایند برای سایپا 
آغاز شد و نتایج خوب این مربی و دعوت او 
از علاقه مندان به فوتبال در کرج برای تماشای 
سکوهای  از  نیمی  کم کم  سایپا  بازی های 

ورزشگاه انقلاب کرج را پر کرد.
سکوهای پر ورزشگاه انقلاب در سال قهرمانی

تیم فوتبال سایپا در فصل 85-86 با لورانت 
آلمانی کار خود را در لیگ آغاز کرد ولی بعد از 
سه هفته با اخراج این مربی علی دایی به عنوان 
سرمربی و بازیکن قرارداد جدید را با سایپا امضا 
کرد و نتایج درخشان این تیم در آن فصل و 
حمایت علاقه مندان به فوتبال سایپا موفق شد 
در دیدار آخر خود در ورزشگاه انقلاب کرج و 
در حضور بیش از 15000 هزار نفر با برتری 
در مقابل مس کرمان به قهرمانی لیگ دست 

پیدا کند.
از نکات جالب توجه در  آن بازی به دلیل وجود 
فاصله بین نرده های ورودی این استادیوم حدود 
2000 نفر پس از پایان بازی وارد زمین چمن 
ورزشگاه شدند و در جشن قهرمانی به همراه 

بازیکنان سایپا شرکت کردند.

و  داشت  ادامه  بازهم  سایپا  پرفروغ  روزهای 
و  آسیا  باشگاه های  جام  در  تیم  این  حضور 
حمایت فوتبال دوستان البرزی این تیم حتی 
به جمع 8 تیم برتر آسیا هم صعود کرد ولی 
در سال های آینده سایپا در کسب نتایج ضعیف 
عمل کرد و همین باعث شد سکوهای خالی 
اختلافات  و  آید  چشم  به  انقلاب  ورزشگاه 
مدیران این باشگاه با مدیرکل سابق ورزش و 
جوانان استان البرز باعث شد تا در سال 94 

باشگاه سایپا البرز را ترک کند.

سکوهای خالی ورزشگاه انقلاب تا به امروز
ریحان(به عنوان  اکسین)گل  تیم  روزها  این 
نماینده استان البرز در لیگ یک کشور حضور 
دارد و از سوی علاقه مندان به فوتبال در البرز 
استقبالی نمی شود و خیلی از کارشناسان فوتبال 
در البرز معتقد هستند این تیم به دلیل عدم 
استفاده از بازیکنان و مربیان بومی نمی توانند در 

جذب هوادارموفق باشد.
متأسفانه این اتفاق تلخی برای فوتبال البرزاست 
که مالکان اکسین)گل ریحان(از ظرفیت های 
تنها  شاید  و  نیستند  مطلع  استان  درون 
به خوبی  را  شریعتی  و  انقلاب  ورزشگاه های 

بشناسند چراکه جز انجام غیرممکن است.
استانی که بازیکنانی چون نادر باقری، ابراهیم 
صادقی، علی اصغر مدیر روستا، فرشاد فلاحت 
بسیاری  و  ترابی  مهدی  کریمی،  علی  زاده، 
ستاره های دیگر را به فوتبال ملی معرفی کرده 
نتواند شاکله تیم های لیگی را شکل دهد و این 
حق البرز است که یک تیم از جنس مردم و 

استعدادهای بی شمارش داشته باشد.
در فصل جاری اغلب کارشناسان اکسین را 
یکی از بخت های اصلی صعود به لیگ برتر 
و  بازیکنان مطرح  با  تیم  این  و  می دانستند 
فوتبال  رقابت های  به  پای  خود  گران قیمت 
دسته اول کشور گذاشته است اما تا این لحظه 
خانگی  های  دربازی  موثرمردم  حمایت  از 
برخوردار نبوده چراکه مردم جوانان شایسته 
شهر خود را در این تیم نمی بینند و اگر این گونه 
بود حمایت های به مراتب بیشتری را از این تیم 

به عمل می آوردند.
در سال های نه چندان دور باشگاه سایپا در طول 
فعالیت اش در البرز تا حدودی از ظرفیت های 
آن  ماحصل  که  کرد  استفاده  استان  درون 
شکوفایی و لژیونر شدن علی قلی زاده به لیگ 
بلژیک و درخشش مهدی ترابی در لیگ برتر و 

رسیدن به پیراهن تیم ملی بوده است.

سخن آخر
اکُسین درراه سخت و دشوار لیگ یک قطعاً 
در کنار ظرفیت بالای بازیکنان و درایت کادر 
افکار  و  تماشاگران  حمایت  به  نیاز  فنی اش 
عمومی دارد که به نظر می رسد با این ترکیب و 

چهره ناآشنا سخت به آن برسد.
رویه و نگاه مدیران اکسین به نحوه تیمداری 
به  آن هم  کشور  فوتبال  فضای  در  حضور  و 
نمایندگی از استان البرز آن چیزی نیست که 
انتظار فوتبال دوستان البرزی باشد و امیدواریم 
متولیان فوتبال البرز و ورزش استان هم به این 

مساله دقت نظر لازم را داشته باشند. 

برخی  بلاتکلیفی  به  واکنش  در  ورزش  وزارت 
هیات های استانی وزنه برداری که شائبه مهندسی 
شدن انتخابات فدراسیون را موجب شده اند، تعیین 

تکلیف هرچه زودتر آنها را خواستار شده است.
انتخابات«  »مهندسیِ  هوادار«،  گزارش»دنیای  به 
موضوعی است که این روزها در رابطه با وزنه برداری 
و انتخابات پیش روی فدراسیون آن بسیار مطرح 
است و بلاتکلیفی مدیریت هیات های وزنه برداری 
در استانهای مختلف و عدم انتخاب رئیس برای اداره 
آنها هم صحت این موضوع را پررنگ تر کرده است. 

دوره ریاست علی مرادی در  فدراسیون وزنه برداری 
۷ اردیبهشت ماه سال آینده به پایان می رسد. قاعدتا 
برای حفظ حق رای وی به عنوان رئیس فدراسیون، 
مجمع انتخاباتی پیش رو باید پیش از این تاریخ 
تشکیل شود. از طرفی ۷5 روز قبل از انتخابات هم 
باید اقدامات لازم برای برگزاری آن با ثبت نام از 

کاندیداها آغاز شود. 
با این اوصاف پروسه انتخابات تعیین کننده برای 
فدراسیون المپیکی و البته پرُچالش وزنه برداری باید 

از بهمن ماه به صورت رسمی آغاز شود این در حالی 
است که از ماه ها پیش در رابطه با این انتخابات و 
اقدامات انجام شده برای آن، شائبه های زیادی مطرح 
است طوریکه واکنش وزارت ورزش را موجب شده 

است. 
از مجموع 31 هیات استانی فعال در رشته وزنه 
با  از ماه ها پیش  آنها  برداری، حدود یک چهارم 
»سرپرست« اداره می شوند؛ افرادی که به لحاظ 
قانونی در مجامع فدراسیون ها حق رای ندارند و 
ابزاری باشد برای تحقق  همین مسئله می تواند 
اهدافی مانند ممانعت از ورود مخالفان و منتقدان 
به عرصه انتخابات! به هر حال برای ریاست برخی 
از این هیات های بلاتکلیف وزنه برداری، افرادی از 
جمع مخالفان فدراسیون و رئیس فعلی آن، کاندیدای 
ریاست شده بودند اما انتخابات این استان ها برگزار 
نشد تا اینگونه منتقدان مرادی از حق رای در مجمع 

سال آینده فدراسیون محروم بمانند. 
در مقابل اما طی ماه های گذشته انتخابات هیات های 
استانی در برنامه فدراسیون وزنه برداری قرار گرفت 

که علی مرادی به نتیجه آن امیدوار بود و اینکه رئیس 
منتخب از  حامیانش است و می تواند از رای وی برای 

حفظ جایگاهش در فدراسیون استفاده کند.
در هر صورت انجام اینگونه اقدامات در مورد هیات 
های استانی که روسای آنها بخش قابل توجهی از 
ترکیب مجمع فدراسیون وزنه برداری را تشکیل می 
دهند، باعث شده تا این مجمع از شرایط استاندارد 
برای برگزاری انتخابات فدراسیون فاصله بگیرد. به 
همین دلیل وزارت ورزش در نامه ای به علی مرادی 
رئیس فدراسیون وزنه برداری خواهان تعیین تکلیف 
ریاست هیات های استانی با برگزاری هر چه زودتر 

انتخابات یا ثبت نام مجدد کاندیداها شده است.
در این نامه که به تاریخ 14 آذرماه برای فدراسیون 
وزنه برداری ارسال شده است، مشخصا تاکید شده 
که این فدراسیون انتخابات هیات های کهکیلویه و 
بختیاری، خراسان  و  ایلام، چهارمحال  بویراحمد، 
رضوی، کرمانشاه و مرکزی را برگزار کند. همچنین 
تاکید شده که در مورد سه هیات خراسان شمالی، 
قزوین و هرمزگان برای ثبت نام دوباره کاندیداها، 

فراخوان داده شود. 
علی مرادی به عنوان رئیس فدراسیون وزنه برداری که 
هنوز پنج ماه به پایان دوره ریاست چهارساله اش باقی 
مانده، موظف است تا مجمع این فدراسیون را به شرایط 
قانونی برای برگزاری به موقع نزدیک کند. از جمله این 
شرایط هم به حد نصاب رسیدن تعداد اعضای مجمع 

برای - دو سوم اعضا - در روز مقرر است.

در واقع بی توجهی به این موضوعات قانونی برای 
برگزاری بدون ایراد مجمع انتخاباتی فدراسیون وزنه 
برداری، باعث شده تا وزارت ورزش ورود اینچنینی به 
یکی از مهمترین انتخابات آتی خود داشته باشد. این 
وزارتخانه در نامه ارسالی خود با تاکید بر اقدام سریع 
در موارد ذکر شده، خواستار اعلام نتیجه در مورد هر 

یک از آنها شده است.

ضرب الاجل برای انتخابات استانی؛

ورود وزارت ورزش به شائبه مهندسی شدن انتخابات فدراسیون وزنه برداری

ضرب الاجل عجیب فدراسیون
 برای کیمیا علیزاده

نایب رییس فدراسیون تکواندو با تغییر موضع خود نسبت به کیمیا 
علیزاده اعلام کرده او باید تا 28 آذرماه خودش را آماده کند.

به گزارش»دنیای هوادار«، کیمیا علیزاده که در یکی، 2 سال اخیر 
با بدشانسی های زیادی مواجه شده، امسال فقط چند روز قبل از 
اعزام به بازی های آسیایی 2018 در اردوی تیم ملی دچار پارگی 
رباط صلیبی شد. در حالی که حدود 3 ماه از عمل جراحی این دختر 
تکواندوکار می گذرد، نایب رییس بانوان فدراسیون تکواندو از غیبت 
قطعی کیمیا علیزاده در مسابقات جهانی 2019 که اردیبهشت ماه 

سال 98 در منچستر برگزار می شود، خبر داد.
این اعلام رسمی که گویا به مذاق برخی از جمله خود علیزاده خوش 

نیامده، باعث شد تا سروی موضع خود را تغییر دهد.
نایب رییس بانوان فدراسیون در مصاحبه خود صحبت دیگری را درباره 
کیمیا علیزاده مطرح کرد: »هنوز غیبت علیزاده در مسابقات جهانی 
قطعی نیست. علیزاده تا 28 آذرماه فرصت دارد که به تیم ملی ملحق 
شود. ما قبل از 28 آذرماه یک مسابقه آزاد ورود به اردوی تیم ملی را 
خواهیم داشت اگر پزشک مربوطه و فیزیوتراپ به علیزاده اجازه دهند 
او می تواند به تیم ملی راه پیدا کند. اگر آنها صلاح ندانند او شانس 
حضور در مسابقات جهانی را از دست خواهد داد. در واقع پزشکان تا 

قبل از 28 آذرماه تکلیف کیمیا علیزاده را روشن خواهند کرد.«
در واقع نایب رییس فدراسیون تکواندو روی کاغذ به اولین مدال 
آور تاریخ ورزش بانوان ایران در المپیک شانس داده؛ اما واضح و 
مشخص است که هیچ ورزشکاری نمی تواند 3 ماه بعد از عمل 

جراحی سنگین رباط صلیبی در مسابقه انتخابی شرکت کند.
این ضرب الاجل عجیب شاید بیش از قبل باعث ناراحتی کیمیا 
علیزاده شود. به هر حال چیزی که مشخص است فدراسیون نمی 
خواهد حتی استثنایی برای علیزاده قائل شود و تاکید دارد اگر او 

می خواهد به مسابقات جهانی برود، باید از همین حالا آماده باشد!

پیست دیزین چهارشنبه بازگشایی می شود
پیست بین المللی دیزین از چهارشنبه هفته جاری به صورت آزمایشی 

جهت استفاده ورزشکاران و علاقه مندان بازگشایی خواهد شد.
دیزین،  پیست  مدیریت  اعلام  طبق  هوادار«،  گزارش»دنیای  به 
علاقمندان ورزش های زمستانی می توانند از روز چهارشنبه 21 آذرماه 

به صورت آزمایشی از پیست بین المللی اسکی دیزین استفاده کنند.
با توجه به کمبود برف در نواحی پایینی پیست، موقتاً این پیست 
در محدوده نیم قله تا قله، امکان سرویس دهی به اسکی بازان 
با بارش برف، به طور کامل میزبان  است و در روزهای آینده 

اسکی بازان خواهد بود.

اخبار استان

فرشاد را پدرش هم دعوت نمی کرد!
در ابتدای برنامه نود این هفته، عادل به مناسبت انتشار لیست 
اولیه تیم ملی ایران برای جام ملت های آسیا به سراغ لژیونرهای 
ایرانی رفت. او پیش از رسیدن به این بخش از برنامه، در بخش 
دیگری از برنامه گفته بود: »فقط انتقال بازیکنان ایرانی به تیم های 
درجه چندم اروپایی به آنها کمک می کند تا در تیم ملی حضور 
داشته باشند.« اما زمانی که عادل به معرفی لژیونرهای ایرانی 
می پرداخت با اشاره به نام عجیب باشگاه احمدزاده در ادامه گفت: 
»فرشاد احمد زاده را باباش هم به تیم ملی دعوت نمی کند. مگر 
این که دلش برای او تنگ شود. وگرنه واقعا دلیلی برای حضور 
او در تیم ملی نیست. زمانی که در ایران بازی می کرد هم دعوت 
نمی شد.« او در ادامه به شرایط سایر بازیکنان ایرانی شاغل در 
خارج اشاره کرد و گفت بسیاری از آنها شرایط ایده آلی در آستانه 

جام ملت های آسیا ندارند.

نگاه هوادار

غفرانی بیان کرد؛
تیراندازی البرز بر مدار توسعه  قرار دارد

مدیر کل ورزش و جوانان استان البرز گفت: ورزش تیراندازی در 
این استان با توجه به استعدادهای زیاد آن و داشتن ورزشکارانی 

در سطح ملی روی مدار توسعه قرار گرفته است.
به گزارش»دنیای هوادار«، امیر غفرانی در مجمع سالانه هیات 
تیراندازی البرز افزود: برنامه ریزی هایی برای ارتقای هر چه 
بیشتر این رشته ورزشی در کشور صورت گرفته و به دنبال این 
هستیم تا زیر ساخت های ورزشی استان در این رشته و سایر 

رشته های ورزشی تقویت شود.
وی اضافه کرد: تفاهم نامه ای با آموزش و پرورش برای استعداد 
یابی در رشته های ورزشی از جمله تیراندازی داریم که هیات 
ورزشی از این ظرفیت برای کشف استعدادهای جدید و پرورش 

آنها استفاده کند.
غفرانی ادامه داد: یکی دیگر از انتظارات ما از هیات های ورزشی 
این است که نه تنها در کرج بلکه دیگر شهرستان های استان 

برای رشد رشته تیراندازی قوی تر وارد شود.
وی با بیان اینکه امسال حدود 800 میلیون ریال به هیات های 
ورزشی استان کمک مالی شده اظهار داشت: ظرفیت های خوبی 
در این استان در رشته های ورزشی از جمله تیراندازی وجود 
دارد و برنامه ریزی ها به گونه ای باشد که همانند سایر ورزش ها، 

تیراندازی البرز بتواند میزبان مسابقات بین المللی باشد.

خبر

رقابت سه کشور برای ریاست

اعلام اسامی نامزدهای انتخابات کنفدراسیون فوتبال آسیا که بهار 
سال 1398 برگزار خواهد شد نشان دهنده شکل گیری رقابتی 
حساس بین 3 کشور عربی برای رسیدن به کرسی ریاست فوتبال 

قاره کهن است.
با توجه به منازعات موجود بین 3 کشور عربی قطر، بحرین و 
عربستان که البته در این بین طبیعتا قطری ها در جبهه مقابل دو 
 AFC کشور هم پیمان دیگر  قرار می گیرند یارکشی در انتخابات

از اهمیت بالایی برخوردار است.
روابط سیاسی قطر با سایر کشورهای حوزه خلیج فارس نشان 
می دهد که ائتلاف مقابل این کشور طبیعتا با انتخاب »سعود 
 AFC المهندی« نائب رئیس فدراسیون فوتبال قطر برای ریاست
به شدت مخالف است و در همین راستا لابی های »شیخ سلمان« 
و »عادل عرت« نامزد عربستانی ها برای ریاست کنفدراسیون 

فوتبال آسیا آغاز شده است.
قطری ها برای موفقیت در این انتخابات مذاکره با کشورهای شرق 
و جنوب شرق آسیا همچنین آسیای میانه را آغاز کرده اند چرا که 
شانس زیادی برای جلب حمایت کشورهای عربی منطقه نخواهند 
داشت. با این وجود نقش ایران در انتخابات آتی از اهمیت زیادی 

برخوردار است.
از ناحیه موازنه سیاسی طبیعتا جمهوری اسلامی ایران در تقابل 
نامزدهای قطر با عربستان و بحرین باید از سعود المهندی حمایت 
کند اما معادلات اخیر فوتبال ایران و ماجرای دخالت شخصی 
شیخ سلمان در موضوع اجرای قانون بازنشستگان که حاصل رابطه 
نزدیک وی با رئیس فدراسیون فوتبال ایران بوده مسئله را پیچیده 

تر می کند.
آتی  انتخابات  در  ایران  حمایت  از  اگر  سلمان  شیخ  واقع  در 
AFC اطمینان نداشته باشد برای حفظ ساختار مدیریتی فعلی 

فدراسیون فوتبال ایران وارد عمل نمی شود.
از سوی دیگر مهدی تاج با شیخ حمد ، رئیس فدراسیون فوتبال 
قطر هم روابط نزدیکی دارد با این وجود باید دید که تاج در 
انتخابات آتی AFC در دوگانه قطر - بحرین که البته حالا به نوعی 

عربستان را نیز در بر می گیرد به کدام سمت متمایل می شود؟
خصوصا در حالی که فراموش نکرده ایم عملکرد شیخ سلمان طی 
سالیان گذشته در معادلات AFC همواره علیه منافع فوتبال ایران 
بوده، چه در ماجرای میزبانی از تیم های عربستانی و چه در مسئله 

انتخاب بیرانوند.
تنها گامی که شیخ بحرینی AFC برای فوتبال ایران برداشت تهدید 
حاکمیت و وزارت ورزش در ماجرای اجرای قانون بازنشستگی و 
در واقع حفاظت و حمایت از مهدی تاج و همکارانش در فدراسیون 
فوتبال بود! با این شرایط آیا حمایت دوباره فدراسیون فوتبال ایران 

از شیخ سلمان بحرینی محتمل نیست؟
البته همه اینها به شرطی است که مهدی تاج بعد از جام ملت 
های آسیا هم بتواند زمینه ماندنش در فدراسیون فوتبال را فراهم 
کند و قانونی که شامل حالش شده را تا پایان دوره اش حفظ کند!

سوژه روز

در هفته استراحت صدرنشین مسابقات 
لیگ برتر تیم های دیگر برای نزدیک 

شدن به ورامینی ها می جنگند.
به گزارش»دنیای هوادار«، هفته دوازدهم 
لیگ برتر مردان روز چهارشنبه با برگزاری 
8 مسابقه ادامه پیدا خواهد کرد تا هفته 

ماقبل پایانی مسابقات به سرانجام برسد.
خاتم اردکان در این هفته مهمان کاله 
مازندران خواهد بود و تیم آملی در خانه 
برابر تیمی قرار می گیرد که در رتبه 
قرار دارد. هر چند کاله  چهارم جدول 
مازندران تا پیش از این دیدار موفق به 
کسب 6 برد شده اما در رده هفتم جدول 
قرار دارد و در صورت کسب برد در این 

بازی می تواند جایگاه خود را ارتقا دهد.
هفته  این  در  ایرانیان  فولادسیرجان 
میزبان عقاب تهران است؛ هر دو تیم از 
جمع تیم های مدعی فاصله گرفتند اما 
انگیزه مشترکی برای دور ماندن از منطقه 
سقوط و جمع آوری امتیازات برای نیم 

فصل دوم دارند.
دو تیم ارومیه ای در شرایطی به مصاف 

یکدیگر می روند که شرایط خوبی ندارند؛ 
میزبان  هفته  این  در  ارومیه  دورنای 
شهرداری است تا دو تیم قعرنشین یکی 

از بازی های حساس را برگزار کنند.
هفته  دیدارهای  ترین  جذاب  از  یکی 
تیم  و  شود  می  برگزار  گنبد  در شهر 
شهرداری این شهر میزبان پیام خراسان 
سوم جدولی است؛ هر دو تیم در نیم 
خوبی  بسیار  های  نمایش  اول  فصل 
داشتند و این مسابقه جذاب می تواند 
تاثیر زیادی در رتبه دو تیم داشته باشد؛ 
پیام مشهد این هفته آخرین دیدار نیم 
فصل خود را برگزار می کند و هفته آینده 

استراحت دارد.
هفته  این  شرایطی  در  اراک  شهروند 

به  تا  که  است  خانه  در  سایپا  میزبان 
اینجای فصل عملکرد خوبی داشته و در 
صورت کسب پیروزی در این دیدار، می 
تواند در جدول پیشرفت کند اما سایپا 
برای پایان خوش نیم فصل اول انگیزه 
های زیادی دارد و یک برد و کسب 3 
امتیاز می تواند باعث ارتقا این تیم در 

جدول شود.
در آخرین دیدار این هفته، پیکان تهران 
رده دومی به مصاف شهرداری تبریز می 
رود؛ پیکانی ها با یک مسابقه کمتر از 
شهرداری در رده دوم قرار دارند و اگر 
بتوانند این هفته به پیروزی برسند، با 
تعداد برد مساوی در کنار شهرداری در 
در  تفاوت  تا  بود  صدر جدول خواهند 
کند.  مشخص  را  صدرنشین  امتیازات 
شهرداری تبریز اما با سه برد در رده های 
انتهایی جدول حضور دارد و مطمئنا در 
این دیدار می تواند با یک نمایش بسیار 
خوب و با انگیزه فراوان نیم فصل اول 
سخت خود را با یک نتیجه خوب به پایان 

نزدیک کند.

هفته دوازدهم لیگ برتر لیگ والیبال

نیم نگاه پیکان به صدر در هفته استراحت ورامین
رییس فدراسیون دوومیدانی می گوید 
نداشته  ارز  شدن  گران  به  کاری  اگر 
باشیم، بودجه ای معادل قبل بازی های 
نظر  در  احسان حدادی  برای  آسیایی 

گرفته شده است.
به گزارش»دنیای هوادار«، مجید کیهانی 
در  حدادی  و  تفتیان  شرایط  مورد  در 
شرایط  کرد:  اظهار  ملی  تیم  اردوی 
مشخص  کاملا  همه  برای  فدراسیون 
اعلام  امروز  را  ملی  تیم  اسامی  است. 
از  یکی  گویم  می  اغراق  بدون  کردیم. 
بزرگترین و کیفی ترین اردوهای تاریخ 
حاضر  حال  در  ما  است.  دوومیدانی 
23 دوومیدانی کار در تهران )1۷ نفر( 
و کهگیلویه و بویر احمد )6 نفر( داریم. 

حدود ۷ نفر هم مربی دارند.
داد:  ادامه  فدراسیون دوومیدانی  رییس 
35 ورزشکار نوجوان هم به اردوی تیم 
ملی دعوت شدند که 15 مربی هم دارند. 
80 مربی و ورزشکار در دو رده نوجوان و 
بزرگسالان برای رقابت های قهرمانی آسیا 
در سال 2019 در حال فعالیت هستند. 

اردوی مرحله اول به مدت 21 روز برگزار 
شد. مرحله دوم هم از 23 آذر آغاز و تا 12 
دی ماه ادامه خواهد داشت. این اردوها در 
چند مرحله برگزار می شود. برای نوجوانان 
در چهار مرحله و برای بزرگسالان در پنج 

مرحله برگزار خواهد شد.
پس  که  سوال  این  به  پاسخ  در  وی 
شرایط برای همه مثل حدادی و تفتیان 
و سایر ورزشکاران یکسان است گفت: نه 
شرایط یکسان نیست. نمی تواند یکسان 
باشد. ما شرایط و امکانات فدراسیون را 
سطح بندی کردیم. قطعا ورزشکارانمان 
را هم سطح بندی خواهیم کرد. احسان 
حسین  است،  صدر  در  قطعا  حدادی 
و  تفتیان  حسن  مرادی،  امیر  کیهانی، 
... همه را سطح بندی کردیم و امکانات 
موجود فدراسیون را متناسب با وضعیت 
هر ورزشکار در اختیارشان قرار می دهیم 
است.  یکسان  همه  برای  اردو  پایه  اما 
امکاناتی که در اختیار حدادی یا کیهانی 
یا هر ورزشکار دیگر قرار می گیرد، قطعا 

متفاوت است.

بودن  متفاوت  خصوص  در  کیهانی 
برنامه ریزی  کرد:  خاطرنشان  شرایط ها 
که می شود در دو بخش مسابقه و تمرین 
متفاوت است. در بحث هزینه ها که انجام 
بحث  در  است.  متفاوت  هم  می شود 
است.  متفاوت  آن ها  مربی هم شرایط 
ما شرایطی را مد نظر گرفتیم شرایط 
برای حدادی را سعی می کنیم متناسب 
دوومیدانی  فدراسیون  مالی  با ظرفیت 
باشد. بودجه ای را که برای حدادی در 
نظر گرفتیم، البته کاری به گران شدن 
ارز اگر نداشته باشیم تقریبا معادل همان 
بازی های  از  قبل  که  است  بودجه ای 
جاکارتا برای او در نظر گرفته ایم. اینکه 
ارز گران شده دیگر کاری از دست ما 

برنمی آید.
پایان  در  دوومیدانی  فدراسیون  رییس 
گفت: شرایط شرایط خوبی است، بچه ها 
باید همکاری کنند تا وضعیت مطلوب را 
حفظ کنیم. ما کمیت حضور ورزشکاران 
را بالا بردیم انءشاالله کیفیت دوومیدانی 

هم با این کمیت بالا رود.

کیهانی بیان کرد؛

بودجه ای معادل قبل بازی های آسیایی به حدادی می دهیم

بی اعتنایی فوتبال دوستان ادامه دارد...

سکوهای خالی و هجوم شبهه البرزی ها به کرج

هومن ناظمی

مجید جلالی سرمربی تیم پیکان بعد از سه فصل حضور در این باشگاه 
سرانجام در آخرین جلسه ای که با محمود شیعی مدیرعامل این باشگاه 

داشت به طور توافقی از این جدا شد.

جلالی از پیکان جدا شد
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وب سایت روزنامه
دنیای هوادار

جعفری:داوران به استادشان 
خودشیرینی کردند

سرمربی تیم فوتبال شهرداری تبریز با انتقاد از عملکرد تیم 
البرز گفت: قضاوت های داوران در  با اکسین  داوری دیدار 
چند بازی اخیر بخصوص در دیدار برابر اکسین برای ما اذیت 

کننده بود.
به گزارش »دنیای هوادار«، حیدر جعفری با اشاره به بازی تیمش 
در خانه تیم اکسین البرز اظهار کرد: از لحاظ فنی بازی خوبی برای 
ما بود و بچه ها خیلی عالی و طبق برنامه کار کردند. ما تمام راه 
های نفوذ حریف را بسته بودیم و برای 30 دقیقه پایانی هم برنامه 
داشتیم تا با اضافه کردن نفرات سرعتی در فاز حمله، بتوانیم به گل 

برسیم و حتی سه امتیاز بازی را کسب کنیم.
وی ادامه داد: ما گل اول را روی اشتباه فردی دریافت کردیم و 
نفری که قرار بود در بازگشت به زمین خودی سریع عمل کندف 
اشتباه کرد و از همان فضا گل خوردیم. اما گل دوم، هدیه تیم 
داوری به تیم اکسین بود که موجب شد تا تلاش های بچه های 

ما حاصلی نداشته باشد.
وی با انتقاد از عملکرد تیم داوری این بازی، بخصوص امید افخمی 
کمک داور اول این دیدار، تاکید کرد: متاسفانه ما در بازی های این 
فصل کاملا از داوری ضربه خورده ایم و به غیر از بازی با شهرداری 
ماهشهر که داوری هیچ تاثیری در باخت ما نداشت و من در پایان 
بازی از قضاوت داور و کمک هایش تشکر کردم، تقریبا در بقیه بازی 

ها تیم ما از تصمیمات داور ضربه خورده است. 

کناره گیری محمود فکری از 
سرمربیگری شاهین بوشهر

سرمربی موفق تیم شاهین شهرداری بوشهر بالاخره تصمیم نهایی 
خود را گرفت و از هدایت این تیم کناره گیری کرد.

به گزارش »دنیای هوادار«، تیم فوتبال شاهین شهرداری بوشهر 
در مقابل سرخپوشان پاکدشت، شکست خورد و صدر جدول را از 

دست داد و به رده ی سوم جدول سقوط کرد.
حسین باستین مدیرعامل باشگاه شاهین شهرداری بوشهر با اعلام 
این که فکری استعفای رسمی خود را تقدیم به مدیران این باشگاه 
کرده است عنوان کرده مشکلات مالی، تنها دلیل کناره گیری 

سرمربی موفق شاهین بوده است.
شاهین شهرداری بوشهر در اولین فصل حضور خود در لیگ دسته 
اول فوتبال، 2۷ امتیاز در نیم فصل نخست مسابقات کسب کرده و 

در جایگاه سوم جدول قرار دارد.

اخبار لیگ 1

عضو کمیته فنی باشگاه استقلال گفت: نباید با سه 
برد پیاپی فریب خورده و فکر کنیم همیشه برنده 

خواهیم بود.
به گزارش »دنیای هوادار«، مجید نامجو مطلق در 
حاشیه فینال پیشکسوتان )جام یونس شکوری( و 
در خصوص شرایط  این روزهای استقلال گفت: 
خوشبختانه استقلال روند رو به رشدی را دارد و 
توانسته سه بازی پیاپی خود را با پیروزی به پایان 

برساند.
وی افزود: بازیکنان به هماهنگی کامل رسیده اند و 
امیدوارم بتوانند برابر پدیده هم یک بازی خوب ارائه 

کرده و به پیروزی دست پیدا کنند.
نامجو مطلق در خصوص اختلاف کمیته فنی و 
سرمربی استقلال بر سر جدایی شفر و نیومایر اظهار 
داشت: هیچ اختلافی بین کمیته فنی و سرمربی 
استقلال وجود ندارد. کمیته فنی همسو با  سرمربی 
و مدیرعامل باشگاه هستند و تلاش می کنند تا 
بتوانند با این وحدت و همدلی که به وجود آمده راه 

موفقیت استقلال را هموار تر کنند.
عضو کمیته فنی استقلال  تصریح کرد: نمی دانم 
این شایعات از کجا سرچشمه می گیرد که مرتب 
می گویند بین کمیته فنی و سرمربی اختلاف است. 
ما نقطه نظرات خود را به طور مکتوب ارائه می 
دهیم و تصمیم گیرنده نهایی شفر است که باید 

صحبت های ما را قبول کند.
نامجومطلق در پاسخ به این سوال که آیا تا به حال 

وینفرد شفر صحبت های شما را پذیرفته است یا 
خیر؟ گفت: مطمئن باشید اگر نمی پذیرفت من 
در کمیته فنی نمی ماندنم. من بارها گفته ام اهل 
کمیته فنی فرمایشی نیستم و اگر این چنین باشد 
هرگز نخواهم ماند. ما تنها به عشق استقلال خدمت 
می کنیم و به دنبال پول نیستیم و اگر احساس 
کنیم نیازی به ما نیست، یک لحظه هم نخواهیم 

ماند.
وی در پاسخ به این سوال که گفته می شود فرهاد 
مجیدی به عنوان دستیار شفر از نیم فصل دوم آغاز 
به کار خواهد کرد، خاطرنشان کرد: این موضوع 
و  نشده  موضوع مطرح  این  اصلا  و  ندارد  صحت 
قرار نیست مجیدی به استقلال بیاید. البته ما یک 

سری صحبت ها در جلسات داریم که آن پنهانی 
باقی خواهد ماند ولی هیچ صحبتی از حضور فرهاد 

مجیدی به میان نیامده است.
عضو کمیته فنی استقلال  در پایان و در پاسخ به 
این سوال که گفته می شود یک دستیار خارجی 
به جمع کادر فنی اضافه خواهد شد، گفت: هیچ 
این  استقلال  است.  نشده  باره  این  در  صحبتی 
روزها با اعضای کادر فنی خود و تلاش بازیکنان 
نتایج قابل قبولی گرفته و در جلساتی که داشتیم 
صحبتی از اضافه شدن یک فرد خارجی به کادر 
فنی نشده است و بنابراین فکر می کنم در نیم 
فصل دوم نیز کادر فنی با همین نفرات به کارش 

ادامه خواهد داد.

مجید نامجو مطلق؛

اختلافی بین کمیته فنی و شفر نیست
رونوشت آگهی حصر وراثت  

آقای احد فرتاش فر دارای شناسنامه شماره 531 به شرح دادخواست به کلاسه 
9۷0455/13 از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده 
که شادروان مهدی فرتاش فر بشناسنامه شماره 2165 در تاریخ 139۷/۷/21 اقامتگاه 

دائمی خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 
1- احد فرتاش فر متولد 1323/9/29 به شماره شناسنامه 531 فرزند جواد )پدر متوفی( 
2- عادله مهین بابائی متولد 1330/9/13 به شماره شناسنامه 385۷4 فرزند 

حسین )مادر متوفی( 
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین اگهی 
ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد%م   97/25546/ف

از طرف رئیس شعبه 13 شورای حل اختلاف مجتمع شهید بهشتی کرج

رونوشت آگهی حصر وراثت  
آقای ابوالفضل رضاقلی دارای شناسنامه شماره 332 به شرح دادخواست به کلاسه 
9۷091۷/5 از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان محمدحسین رضاقلی بشناسنامه شماره 03125۷3154 در تاریخ 139۷/6/12 

اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 
1- ابوالفضل رضاقلی فرزند مرتضی به شماره شناسنامه 332 متولد 1351 پدر متوفی

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین اگهی 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد%م 97/25550/ف
رئیس شعبه 5 شورای حل اختلاف کرج

آگهی ابلاغ وقت
آگهی ابلاغ وقت رسیدگی و دادخواست و ضمائم به آقای/خانم احمد عبدالمالکی فرزند 

علی شاه و رضا اکبری 
خواسته  به  شما  طرفیت  به  دادخواستی  روستائی  رسول  آقای/خانم  خواهان 
پرونده کلاسه  به شماره  و  ارجاع  این شعبه  به  ... مطرح که  و  مطالبه وجه چک 
9609982610400۷68 شعبه 4 دادگاه عمومی حقوقی کرج ثبت و وقت رسیدگی 
مورخ 139۷/10/23 ساعت 12:00 تعیین که حسب دستور دادگاه طبق موضوع 
ماده ۷3 قانون آئین دادرسی مدنی به علت مجهول المکان بودن خوانده و درخواست 
خواهان مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیر الانتشار آگهی می گردد تا خوانده 
ظرف یک ماه پس از تاریخ انتشار آگهی به دفتر دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی 
کامل خود، نسخه ثانی دادخواست و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق جهت 

رسیدگی در دادگاه حاضر گردد.   97/25547/ف
منشی دادگاه حقوقی شعبه 4 دادگاه عمومی حقوقی کرج - شهربانو رفیعی فلاح آبادی

کرج - میدان نبوت - بلوار ملاصدرا - روبروی پارک نبوت - پلاک 120-124

رونوشت آگهی حصر وراثت  
آقای حمید قاسم لو ف امامعلی دارای شناسنامه شماره 4205 به شرح دادخواست به 
کلاسه 9۷098۷ از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شادروان امامعلی قاسم لو بشناسنامه شماره 460 در تاریخ 139۷/۷/15 
اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 

1- گلناز قاسم لو ش ش 533 تولد 1349/3/4 همسر متوفی 
2- حمید قاسم لو ش ش 4205 تولد 1364/10/14 پسر متوفی 

3- سعید قاسم لو ش ش 0313614415 تولد 13۷9/12/6 پسر متوفی 
4- سمیرا قاسم لو ش ش 03100۷5238 تولد 136۷/12/1 دختر متوفی 
5- سعیده قاسم لو ش ش 0311485561 تولد 1369/6/10 دختر متوفی 

اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 
ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادر خواهد شد%م  97/25549/ف

رونوشت آگهی حصر وراثت  از طرف رئیس شعبه 3 شورای حل اختلاف کرج 
آقای محسن جعفری دره چی  دارای شناسنامه شماره 2924 به شرح دادخواست به 
کلاسه 9۷09983046100۷19 از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین 
توضیح داده که شادروان عذرا قضائی  بشناسنامه شماره 180۷0 در تاریخ 139۷/6/28 

اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 
1- محسن جعفری دره چی متولد 1361 به شماره شناسنامه 4924 صادره از کرج 

نسبت فرزند 
2- محمدرضا جعفری دره چی متولد 13۷3 به شماره شناسنامه 031-144294-3 

صادره از کرج نسبت فرزند 
اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادر خواهد شد%م    97/25545/ف
از طرف رئیس شعبه 60 شورای حل اختلاف شهرستان کرج

رونوشت آگهی حصر وراثت  
خانم منیر شفیعی نوری دارای شناسنامه شماره ۷24 به شرح دادخواست به کلاسه 
9۷089۷/2/9۷ این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان محمد ترابی بشناسنامه شماره 34 در تاریخ 139۷/6/26 اقامتگاه دائمی خود 

بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 
1- ابراهیم ترابی متولد 1338 ش ش 249 فرزند محمد نسبت پسر متوفی  

2- رضا ترابی متولد 134۷ ش ش 625 فرزند محمد نسبت پسر متوفی 
3- مینو ترابی متولد 1344 ش ش 36۷ فرزند محمد نسبت دختر متوفی  

4- میترا ترابی متولد 1360 ش ش 4195 فرزند محمد نسبت دختر متوفی  
5- منیر شفیعی نوری متولد 1322 ش ش ۷24 فرزند غلامحسین نسبت همسر متوفی   
اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي 
نماید تا هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ 
نشر نخستین آگهي ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادر خواهد 

شد%م   97/25533/ف
رئیس شعبه 2 شورای حل اختلاف کرج مرکزی

رونوشت آگهی حصر وراثت  
خانم احترام بوژانی دارای شناسنامه شماره 4۷6 به شرح دادخواست به کلاسه 
9۷0526/14/9۷ از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شادروان شاهپور کبودی بشناسنامه شماره 223 در تاریخ 139۷/4/15 
اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 

1- احترام بوژانی ت ت 1346 ش ش 4۷6 فرزند علی اکبر نسبت همسر متوفی
2- حمید کبودی ت ت 1368 ش ش 3240140144 فرزند شاهپور نسبت پسر متوفی

3- وحید کبودی ت ت 1366 ش ش 495۷ فرزند شاهپور نسبت پسر متوفی
4- ویدا کبودی ت ت 1364 ش ش 2321 فرزند شاپور نسبت دختر متوفی

5- ندا کبودی ت ت 13۷5 ش ش 3241604896 فرزند شاپور نسبت دختر متوفی
6- عنبرطلا کبودی ت ت 131۷ ش ش 5 فرزند مراد نسبت مادر متوفی

اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 
ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادر خواهد شد%م  97/25548/ف
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مکان  در  شیراز  فجرسپاسی  که  چند  هر 
یازدهم جدول لیگ دسته یک جای دارد، اما 
سرمربی موقت این تیم می گوید برای صعود به 

لیگ برتر امیدوار است.
زارع،  اسماعیل  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
شکست  درباره  شیراز  فجرسپاسی  سرمربی 
تیمش برابر مس کرمان در هفته شانزدهم لیگ  
دسته یک اظهار کرد: یک فوتبال سرعتی و فراتر 
از لیگ یک را شاهد بودیم. در این بازی حدس 
می زدیم که تیم مس کرمان، تیمی فیزیکی  است 
و بازی مستقیم انجام می دهد. ما مس کرمان را 
آنالیز کرده بودیم و می دانستیم از کجا می خواهند 
به دروازه ما نفوذ کنند. ما تمام راه های ممکن را 
بستیم. اما روی بی مسوولیتی برخی از بازیکنان 
در دو صحنه گل دریافت کردیم و بازی را واگذار 
کردیم. در نیمه اول ما موقعیت خاصی نداشتیم 

و تیم حریف صاحب موقعیت بود. ولی در نیمه 
دوم ما بازی را بهتر شروع کردیم و روی ضعف 
مس کرمان توانستیم یک گل به حریف بزنیم و 
بازی دست ما بود. در ادامه اما نتواستیم تمرکز 
لازم را داشته باشیم و در دقایق آخر گل خوردیم 

و بازی را واگذار کردیم.
تبریک  کرمان  مس  تیم  به  داد:  ادامه  او 
می گویم اما حق تیم ما باخت نبود. با توجه 
به موقعیت های قطعی که داشتیم، بازی به 
سمت تیم ما می چربید اما نداشتن تمرکز و 
آمادگی ذهنی موجب شد تا در این بازی تن 

به شکست دهیم.
زارع در مورد شرایط باشگاه فجر در ادامه راه 
گفت: من فعلا مسوول فنی باشگاه فجر هستم 
و هنوز به عنوان سرمربی انتخاب نشده ام. آقای 
فلاح، مدیرعامل باشگاه این مسوولیت را به من 

دادند تا کارهای انتخاب بازیکن را انجام دهیم. 
برای یارگیری باید پول داشته باشیم. تیم های 
صدرنشین بیش تر به دنبال چنین بازیکنانی 
می روند چون پول و هزینه خرید این بازیکنان 
برای  را  بازیکن خوب  ما سه چهار  دارند.  را 
تقویت تیم مد نظر داریم. بازیکنان خودمان 
روز به روز بهتر می شوند و شرایط بهتری را 

تجربه می کنند.
سرمربی فجر در ادامه اضافه کرد: کار برای 
صعود به لیگ برتر سخت است. ما برای بهتر 
کردن شرایط خود نسبت به نیم فصل اول 
امید داریم؛ هیچ چیز هم در فوتبال غیر ممکن 
نیست. بعضی از اتفاقات فوتبال ممکن است به 
نفع یکی و به ضرر یکی دیگر باشد. ما امید 

صعود به لیگ برتر را داریم ولی ما برای ادامه 
راه نیاز به تقویت تیم و جذب بازیکن داریم. ما 
چند مصدوم داریم که برای ادامه راه باید برای 

آن ها جایگزین داشته باشیم.
وی ادامه داد: شما فیلم های بازی ما را ببینید، 
در  و  می کنیم  ایجاد  موقعیت  بازی  هر  در 
ضربات آخر مقداری ضعیف عمل می کنیم. در 
بازی های بیرون خانه نیز بهتر از داخل خانه 
بودیم. باید در ادامه راه تیم به یک خودباوری 

جمعی برسد تا بتواند نتایج بهتری بگیرد.
از  کرد:  پایان خاطرنشان  در  زارع  اسماعیل 
هوادارن درخواست دارم مقداری صبور باشند. 
تا دقیقه 90 تشویق و حمایت کنند. بعد از 

دقیقه  90 هر گله ای  که دارند بیان کنند.

گفت:  اراک  آلومینیوم  باشگاه  مدیرعامل 
فضای آلوده، سنگین و رفتارهای مغرضانه و 

باج خواهی ها باعث استعفای سرمربی تیم شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، علی دهشمند درباره 
استعفای سرمربی تیم آلومینیوم اراک با اشاره به 
این که محمد ربیعی یکی از بهترین و فنی ترین 
مربی های ایران است، عنوان کرد: متاسفانه از 
بدو ورود و در طول حضور ربیعی در اراک هر 
نوع حاشیه ای که می توان تصور کرد برای وی 

ایجاد شد.
او با بیان این که متاسفانه فضای کار در اراک 
را به قدری برای ربیعی سنگین و آلوده کردند 
تا امکان فعالیت و کار میسر نباشد، اما با این 

وجود سرمربی تیم نتایج خیلی خوبی گرفت و 
تیم را مدعی قهرمانی کرد، افزود: ربیعی استعفا 
داده است و با توجه به این که جزو مربیان فنی 
و حرفه ای ایران است قطعا پیشنهادات خوبی در 

انتظار وی خواهد بود.
دهشمند تصریح کرد: از روز اولی که ربیعی وارد 
شد، درخصوص همه موارد همچون روند و زمان 
ثبت قرارداد و رقم قرارداد حرف های زیادی زده 
شد و انواع انگ ها زده شد، اما وی با استعفای 
هیچ  برایش  قرارداد  رقم  که  داد  نشان  خود 
اهمیتی ندارد در حالی که اگر خواهان پول و به 
دنبال منافع خود بود به راحتی با دریافت 20 تا 
30 درصد از قرارداد 800 میلیونی تومانی خود 

استعفا نمی داد.
وی با بیان این که رقم قرارداد ربیعی از شیر 
مادر برای وی حلال تر است و حتی بیش از این 
رقم لیاقت داد، افزود: وی در زمان عقد قرارداد 
با آلومینیوم رقم های بالای یک میلیارد تومان 
پیشنهاد داشت، اما آلومینیوم را انتخاب کرد و 
به واسطه دوستان خوبی که در مجموعه داشت 

به اراک آمد.
او با تاکید براین که مشکل اصلی که به استعفای 
ربیعی منجر شد فضای آلوده ایجاد شده در 
اراک بود، عنوان کرد: افراد مغرض که منافع شان 
تامین نمی شود و افرادی که قبلا در مجموعه 
حضور داشتند، اما امروز جایی در آن ندارند و 

از  علنی  به صورت  که  رسانه ها  برخی  حتی 
باشگاه باج خواهی می کنند، این فضای آلوده را 
ایجاد کردند و قطعا در این فضا کار کردن بسیار 

دشوار است.
مدیرعامل باشگاه آلومینیوم با بیان این که محمد 
ربیعی یکی از فنی ترین مربیان ایران است و 
شاید هیچ کس به اندازه من از رفتن وی ناراحت 
نیست، گفت: ربیعی مکررا بیان کرد که با این 
شرایط نمی توانم کار کنم، خسته شدم، شرایط 
جسمانی من اجازه مقابله با این وضعیت را نمی 
دهد و مسلما بنده نمی توانم با این شرایط وی 
را در اراک نگهدارم و متاسفانه با این وضعیت 

استفعای وی پذیرفته شده است.

مدیرعامل آلومینیوم اراک:
 باج خواهی ها باعث استعفای ربیعی شد

فجرسپاسی در پایین جدول
اما امیدوار به راه یابی

به لیگ برتر

چهره خوب: پیام نیازمند
پیام نیازمند دروازه بان 23ساله 
تیم ملی  به  بالاخره  سپاهان 
دعوت شد. دروازه بانی که سال 
پیش توسط آقا معلم به فوتبال 
معرفی شد و رحمان احمدی را 

نیمکت نشین کرد.او در این فصل از رقابت ها درخشش فوق العاده 
در درون دروازه سپاهان داشته است و همین باعث شده تا از سوی 
کی روش به تیم ملی فوتبال ایران دعوت شود. چهره خوب این 
هفته روزنامه دنیای هوادار این گلر آینده دار فردیسی است که برای 

او آرزوی موفقیت داریم.

چهره بد: هیئت مدیره پیکان
این  به  منجر  که  دلایلی  از 
یکی  دخالت های  شد  جدایی 
از اعضای هیئت مدیره باشگاه 
پیکان در تصمیمات مهم جلالی 
بود. نظر این عضو هیئت مدیره 

این بود که باید کادرفنی پیکان تقویت شود. از طرفی جلالی چند 
بازیکن از جمله مهران قاسمی، ابوالفضل ابراهیمی، علی حمودی و... را 
در لیست خروج تیمش در نیم فصل قرار داده بود که برخی از اعضای 
هیئت مدیره پیکان با این مسئله مخالفت کردند. جلالی هم وقتی این 
مسائل را دید تصمیم گرفت به صورت توافقی جدا شود. نکته جالب 
توجه اینکه مسئولان باشگاه پیکان هر یک گزینه های متفاوتی را برای 
جانشینی جلالی مدنظر دارند و باید دید در نهایت حرف کدام یک به 
کرسی خواهد نشست. چهره بد این هفته هیئت مدیره پیکان است 
که با دخالت های خود در کادر فنی باعث شد تا یکی از مربیان خوب 

فوتبال ایران از سمت خود استعفا دهد.

چهره زشت: نارنجک های دست ساز
از گذشته درس نمی گیریم؛ ده 
سال پیش سربازی در اصفهان 
دست ساز  نارنجک های  بخاطر 
چشم هایش را برای همیشه از 
دست داد.  تجلیل از حسینی، 

گل زیبای پورقاز ، موقعیت های زیاد پرسپولیس و هر اتفاق زیبایی که 
که در بازی پرسپولیس و سپاهان اتفاق افتاد، همه به کاممان تلخ شد 
چون دائما صدای آزاردهنده نارنجک می آمد. متاسفانه این اتفاقات 
ناگوار و تلخ را هر ساله در فوتبال لیگ برتر شاهد هستیم و امیدوارم 
مسئولان برگزاری مسابقات از کسانی که مواد منفجره را به ورزشگاه 

می آورند جلوگیری کنند.

محمد ربیعی سرمربی البرزی تیم فوتبال آلومینیوم اراک که همراه با این تیم نتایج نسبتاً 
خوبی در لیگ دسته اول کسب کرده بود، از سمت خود کناره گیری کرد کفته می شود 

تا فردا سرمربی جدید الومنیوم معرفی خواهد شد.

ربیعی از سرمربیگری آلومینیوم اراک استعفا کرد
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قیمت بلیت تراکتورسازی و فولاد: 500 تومان!
با توجه به ملزم شدن باشگاه تراکتورسازی به انجام عملیات بلیت فروشی در دیدار 

روز جمعه 23 آذر مقابل تیم فولاد خوزستان، در راستای تسهیل شرایط برای حضور 
بیش از پیش پرشورها در ورزشگاه یادگار امام)ره(، قیمت بلیت این بازی برای 

هواداران،پنج هزار ریال )پانصدتومان( اعلام می شود!

ایرج دانایی فر، پیشکسوت فوتبال ایران به کما رفت
ایرج دانایی فرد بازیکن اسبق تیم فوتبال استقلال و تیم ملی که روز های گذشته به 

دلیل بیماری کبد در بیمارستان رسالت بستری شده بود، برای تشکیل پرونده و پیوند 
کبد راهی شیراز شد.  بازیکن اسبق تیم فوتبال استقلال در حال حاضر در یکی از 

بیمارستان های شیراز بستری است.

مهدی تاج امروز راهی قطر شد
مهدی تاج برای شرکت در اجلاس توسعه مدیریت فوتبال که زیر نظر فیفا برگزار 

می شود صبح امروز راهی کشور قطر شد. قرار است رئیس فدراسیون فوتبال روز 
جمعه به تهران برگردد. تاج چند روز پیش بعد از دیدار با وزیر ورزش به محل کار 

خود برگشت و وی مشکلی برای حضور در فدراسیون فوتبال ندارد.

هازارد: مذاکراتم با چلسی متوقف شده  است
ادن هازارد بار دیگر از علاقه خود به باشگاه رئال مادرید صحبت کرده است. وی 

گفت:»مذاکراتی با چلسی وجود داشت که بعدا متوقف شدند. حالا منتظر هستیم. 
شما مرا می شناسید؛ می دانید که همیشه رئال مادرید را دوست داشتم، حتی قبل از 

زیدان. خواهیم دید چه اتفاقی می افتد.«

محمد انصاری از بیمارستان مرخص شد
محمد انصاری، مدافع پرسپولیس روز شنبه در بیمارستان نورافشار تهران تحت 

عمل جراحی از ناحیه رباط صلیبی قرار گرفت. این بازیکن بعد از 2 روز حضور در 
بیمارستان، مرخص شد تا ادامه درمان خود را در منزل انجام دهد. انصاری از چند 

روز دیگر کار درمانی خود را زیر نظر پزشکان پرسپولیس دنبال خواهد کرد.

رسمی؛ ایرج عرب سرپرست پرسپولیس شد
وزارت ورزش طی حکمی ایرج عرب را به عنوان سرپرست این باشگاه معرفی کرد. 

ایرج عرب، معاون اداری مالی سابق باشگاه که طی دو روز اخیر با غیبت حمیدرضا 
گرشاسبی امور باشگاه را در اختیار گرفته بود، طی حکمی از سوی وزارت ورزش به 

عنوان سرپرست این باشگاه معرفی شد.

کوتاه از ورزش ایران و جهان
بعضی ها داغشو دوست دارن 

اشلی یانگ: منچستریونایتد در آنفیلد تهاجمی بازی خواهد کرد
اشلی یانگ به صدرنشین فعلی لیگ برتر هشدار داده که منچستریونایتد از ابتدای 

بازی با این تیم، حمله خواهد کرد. وی در خصوص دربی شمال غرب انگلستان 
گفت:»دقیقا باید به سبکی که مقابل فولام بازی کردیم، بازی کنیم؛ راهی زمین 

شویم و سبک بازی مد نظر مربی را پیاده کنیم. بازی در آنفیلد آسان نیست.«

برگزاري مجمع سالانه باشگاه پرسپولیس به ریاست 
وزیر محترم ورزش، تاکید دیوان محاسبات کشور بر 
اجراي قوانین و منع دستگاه هاي اجرایي در انجام 
هزینه در حوزه حرفه اي، اصرار سازمان خصوصي 
سازي در اجراي اصل 44 و بازتاب فعالیت سازمان 
واهي و بي هویت شرکت پیشکسوتان پرسپولیس 
باعث شده تا پرونده پرسپولیس وارد فاز جدیدي شود.
فازي که انتخاب هیات مدیره آن براي طي مرحله 
گذار تصمیم گیري را حتي براي متولیان امر دشوار 

کرده است.
این درست که تصمیم گیري سخت است و شرکت 
پیشکسوتان کهن پرسپولیس با اهداف شومي که دارد 
تصمیم گیري را سخت تر کرده اما اگر وزیر ورزش 
فارغ از هر فشاري، آگاهانه و با جمعي از خردمندان 
بنشیند،  مشاوره  به  فرهیختگان  و  اندیشمندان  و 
مشخصا تصمیم گیري نه تنها سخت نخواهد بود، 
بلکه اگر در محدوده پرسپولیس -نه خارج از دایره 
آن- جمع بندي صورت گیرد تعیین راهبردها نیز 

سهل مي گردد.
اینکه گروه هاي فشار از خارج از باشگاه پرسپولیس 

بخواهند در ساختار تصمیم سازي و ایضا تصمیم 
گیري نقش آفرین باشند و به لحاظ شهره و اعتباري 
که بین عوام و روي سکوها دارند، وزیر ورزش و حتي 
دولت را تحت تاثیر قرار دهند و رئیس مجمع نیز 
مجاب به عقب نشیني گردد، تردید نیست پرسپولیس 
به یغما خواهد رفت و تاریخ تصویر نامطلوبي از آن ها 

به تصویر خواهد کشید.
اینکه یک عده بازنشسته که از پرسپولیس به همه 
آرزوهاي خود رسیدند و در دوران بازیگري از همه 
هم نسلان خود در سایر باشگاه ها جایگاهی بالاتر و 
بهتر گرفتند و زندگي مرفهي داشتند و اکنون باز هم 
بخواهند سهم خواهي کنند با هیچ اصل و منطقي 

مطابقت ندارد.
از  برخي  فعلی  مالي  اوضاع  شاید  که  دارم  قبول 
بازیکنان قدیمي این باشگاه که به بیراهه رفته اند 
خوب نباشد اما اینکه یک عده وامانده و چسبیده به 
اسم پرسپولیس و مساله دار بخواهند با انحاي مختلف 
از این قشر استفاده ابزاري کنند و بزرگترهایي مثل 
پروین و خوردبین و کلاني و... به لحاظ شان و منزلتي 
که دارند جاده صاف کن آن ها باشند »اصلا« و »ابدا« 

زیبنده نیست!
در سلسله مطلب قبلي اشاراتي کوتاه به این موضوع 
داشتم و تکرار آن را جایز نمي دانم اما لازم مي دانم با 
بررسي عملکرد ضعیف ترین تاریخ فوتبال پرسپولیس، 
آن هم با مسدود بودن پنجره نقل و انتقلاتش وقتي 
تاریخ  ورزشي  رخداد  ترین  تاریخي  و  ترین  بزرگ 
بزند  رقم  حاشیه  کمترین  با  است  قادر  را  انقلاب 

مشخصا در پس این فعالیت و عملکرد مثبت شاخص 
هاي ممتاز مدیریتي نهفته که نباید از آن غافل شد.

شاید هم ایراداتي در مقاطعي وجود داشته اما نسبت 
موفقیت آن با روزهاي عدم موفقیتش در دوراني که 
مدیران مدعي در مجموعه این باشگاه حضور داشتند 
بیانگر موضوعاتي است که نباید به عقب برگشت و به 

لمپن ها اجازه ورود داد.
اسامي حاضر در شرکت پیشکسوتان کهن پرسپولیس 
را با نام هاي بزرگي که حاضر نیستند وارد این بازي 

هاي عوام فریبانه شوند مقایسه کنید!
پرسپولیس وقتي به چنین مرحله اي مي رسد که 
استقبال توسعه مي رود در جمع خود مرداني  به 
میخواهد نظیر امیر عابدیني، دکتر دادکان، مهندس 
داریوش مصطفوي، مهندس فائقي، هادي طاووسي، 
کلان  سطح  در  نبي  محمد  مهدي  راغفر،  دکتر 
مدیریتي که قادر به تصمیم گیري علمي و جهاني 

باشند. 

اینکه پرسپولیس در این عرصه مجدد بخواهد تحت 
تاثیر افکار فسیل شرکت پیشکسوتان پرسپولیس قرار 
بگیرد عملا بازگشت به گذشته است. حتي اگر در 
مرحله واگذاري این شرکت بخواهد به اسم قدیمي 
هاي این  تیم سهم بیشتري را از آن خود نماید تا 

بلکه بیشترین نقش را درتصمیم گیري داشته باشد!
اگرچه مطمئن هستم دستگاه هاي نظارتي و امنیتي 
اقدامات شرکت بي هویت مذکور را زیر نظر دارند، 
اما باید از افراد دو ریالي در این مجموعه که فقط 
عینک مادي بر چشم دارند و تحت هر شرایطي این 
مجموعه مردمي  و ملي را ملک شخصي خود مي 
پندارند بیشتر مراقبت نمایند که پرسپولبس به بیراهه 

کشیده نشود )حتي از روي سکوها(
رییس مجمع پرسپولیس تا دیر نشده باید از نفراتي 
که مستقیم و غیرمستقیم نام بردیم نظر مشورتي 
بگیرد که در ساختار مدیریتي این مجموعه جای آن 

ها به شدت خالی است.

کارلوس کی روش، سرمربی تیم ملی پیام تازه ای را 
در صفحه شخصی اش منتشر کرده است.

در تازه ترین پیام کارلوس کی روش می خوانیم: 
»دیگر زمان این نیست که نسبت به وظایف خود 
سهل انگار و  یا راحت طلب باشیم. وقت رستگاریست، 
الان زمان این است که با تمرکز، تعهد و اراده به 
اهدافمان برسیم.  برای رسیدن به موفقیت باید از 
تمام تهدیدات و فداکاری های سفر لذت ببریم. یا 
صعود می کنید و بالا می روید و می درخشید، یا نه؛ 

شکست می خورید و به اعماق تاریکی فرو می روید.«
کارلوس کی روش این پیام را بعد از آن منتشر کرد 
که 35 بازیکن را برای حضور در جام ملت های آسیا 
لیست کرده است. البته از جمع 35 بازیکنی که 
دیروز نامشان برای همراهی تیم ملی در جام ملت ها 
منتشر شده است 12 بازیکن خط خواهند خورد و 
در نهایت تیم ملی با 23 بازیکن راهی امارات خواهد 
شد. کشوری که میزبان جام ملت های آسیا در سال 

2019 است.

تیم ملی بیش از 4 دهه است که در جام ملت ها 
قهرمان نشده است و بر اساس استراتژی تعیین شده 
از سوی کارلوس کی روش در جام ملت های آسیا 
2019 به دنبال قهرمانی است. سرمربی تیم ملی 
پیش از این هم در پیام های مشابه گفته بود در جام 
ملت ها کسب عنوان نایب قهرمانی هم ناکامی است 
و موفقیت تنها با قهرمانی در جام ملت ها معنی پیدا 
می کند. به زعم او دومی در جام ملت ها موفقیت به 

حساب نمی آید.

کی روش: اکنون وقت رستگاری است

بدون حتی یک سرمربی خارجی!
نیمکت های تمام ایتالیایی

سرزمین چکمه
پویا حقیقت کیا - برخی کشورها در دنیا، کارخانه تولید »سرمربی« 
هستند. سرمربی هایی که یک روز قرار است آینده فوتبال را زیر و 
رو کنند. یکی از این کشور ها قطعا »ایتالیا« است. از »آریگو ساکی« 
و آن آ.ث میلان افسانه ای در دهه های هشتاد و نود تا »مارچلو 
لیپی« یوونتوس و پس از آن ها »فابیو کاپلو« آ اس رم و...، همه و 
همه نام هایی هستند که با تاکتیک هایشان حریفان را حیرت زده 
به خانه بدرقه می کردند. حالا از کشوری با این ید طولا در ساخت 
سرمربی های اسطوره ای، چه انتظاری می توان داشت؟ کم هستند 
در جهان تعداد لیگ هایی که در یک فصل، تمام تیم ها از مربیان 
داخلی استفاده کنند. همین حالا در تمام لیگ های دنیا بگردید به 
خصوص لیگ های معتبر، هیچ کشوری به این دستاورد مهم و ارزشمند 
دست نیافته است به جز یک کشور ؛ ایتالیا. با اضافه شدن تیم »جنوا« 
به جمع تیم هایی با مربیان ایتالیایی، حالا پس از دوازده سال دوباره 
لیگ ایتالیا بدون حضور حتی یک مربی خارجی ادامه خواهد یافت. 
در اوایل نوامبر و با اخراج ولاسکز از اودینزه، داویده نیکولا جای او را 
گرفت و سپس چند روز قبل با اخراج یوریچ، چزاره پراندلی به سری 
آ بازگشت تا اکنون هر 20 سرمربی سری آ اهل ایتالیا باشند. در حال 
حاضر جان پیرو گاسپرینی )آتالانتا(، فیلیپو اینزاگی )بولونیا(، رولاندو 
ماران )کالیاری(، دومنیکو دی کارلو )کیه وو(، جوزپه یاچینی )امپولی(، 
استفانو پیولی )فیورنتینا(، مورنو لونگو )فروزینونه(، چزاره پراندلی )جنوا(، 
لوچیانو اسپالتی )اینتر(، ماسیمیلیانو آلگری )یوونتوس(، سیمونه اینراگی 
)لاتزیو(، جنارو گتوزو )میلان(، کارلو آنچلوتی )ناپولی(، روبرتو دی آورسا 
)پارما(، اوزه بیو دی فرانچسکو )رم(، مارکو جامپائولو )سمپدوریا(، روبرتو 
دی زربی )ساسولو(، لئوناردو سمپلیچی )اسپال(، والتر ماتزاری )تورینو( 
و داویده نیکولا )اودینزه( سرمربیان فعلی سری آ هستند که هیچ چهره 
خارجی در میان آن ها دیده نمی شود. این اتفاق )حضور همه تیم های 
سری آ با سرمربی داخلی( آخرین بار در فصل های 0۷-2006 و 08-
200۷ رخ داده بود. تمام تیم های سری آ در فصل 0۷-2006 فصل را با 
مربیان بومی آغاز کردند و تغییرات روی نیمکت ها نیز چهره ای خارجی 
را به لیگ نکشاند. این روند در فصل بعد هم ادامه داشت تا این که با 
اخراج دومنیکو دی کارلو از پارما در مارچ 2008، هکتور کوپر آرژانتینی 
به جای او منصوب شد. ناگفته نماند که لیگ هایی مانند »انگلیس« هم 
شرایط ویژه ای دارند. آنها شانس آوردند که قرار نیست اتفاقی برای نیمه 
دوم جدولشان بیفتد. اگر در این هفته هم قعرنشینانی مثل »برنلی«، 
»کریستال پالاس« و »کاردیف« سرمربیان انگلیسی خود را اخراج 
نکنند، می توانند امیدوار باشند که هنوز پنج مربی داخلی در لیگشان 
کار می کند ! هرچند با بورنموث و برایتونی که شنبه دیدیم، بعید نیست 
شاهد حضور بیست سرمربی خارجی یکپارچه در فوتبال جزیره باشیم.

یادداشت

در روز های گذشته کش و قوس های فراوانی حول 
»تعلیق« یا »عدم تعلیق« فوتبال ایران شکل گرفته 
است که از همین حالا زنگ خطر را برای ورزش 
کشور و البته »تیم ملی« فوتبال ایران به صدا در 
آورده است. خبر ها حاکی از حضور ایران در یک 
قدمی تعلیق دارد. درست که اساسا تعلیق شدن 
به این راحتی نیست، اما قوانین فیفا کاملا واضح 
و مشخص است ؛ »هیچ نهاد دولتی حق ندارد در 
عزل و نصب فدراسیون های فوتبال دخیل باشد.«

در  تاج«  »مهدی  تیم  به  که  انتقاداتی  تمام  با 
این  اما حالا وقت  وارد است،  فوتبال  فدراسیون 
در  شدی  و  آمد  است  قرار  اگر  نیست.  دعواها 
فدراسیون فوتبال اتفاق بیفتد، باید ابتدا اساس 
نامه های این نهاد دستخوش تغییر شود و سپس 
فکر عزل و نصب رئیس آن باشیم وگرنه غیر از این 
باشد، فیفا با هیچ کس شوخی ندارد و زیر بار هیچ 

گونه دخالت دولت در هیچ کجای دنیا نمی رود.

شروع ماجرا؛ غیبت مهدی تاج
روز  از  فوتبال که  فدراسیون  رئیس  تاج،  مهدی 
پنجشنبه، 15 آذرماه و با پایان مهلت اجرای قانون 
منع به کارگیری بازنشستگان در محل کار خود 
حاضر نشده بود تا اینکه یکشنبه با تماس و دعوت 
وزیر ورزش، برای جلسه با مسعود سلطانی فر، وزیر 
ورزش و جوانان به این وزارتخانه رفت. تاج هم 
راهی وزارت ورزش و جوانان شد و در جلسه با 
سلطانی فر حضور پیدا کرد. جلسه میان وزیر ورزش 
و جوانان و رئیس فدراسیون فوتبال با صحبت های 
خوبی همراه شد و طرفین درباره مسائل اخیر به 

بحث و گفت وگو پرداختند.

اختلاف نظری که بین دو نهاد تصمیم گیر در مورد 
آمده،  به وجود  قبل  ماهها  از  فوتبال  فدراسیون 
شرایط این رشته پرطرفدار را حساس و پیچیده 
کرده است. درحالی که اکثر بازنشسته های شاغل 
در ورزش مسئولیت خود را ترک کرده اند، هنوز 
مشخص  فوتبال  بازنشسته های  نهایی  تکلیف 
نیست. مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال پس 
از نشست هایی که با وزیر ورزش و رئیس کمیته 
ملی المپیک داشت با استفاده از ماده 60 قانون 
جامع ایثارگران در مسئولیت خود باقی ماند و پس 
از توافق شفاهی در این مورد قرار شد مراحل اداری 

ماندن او انجام شود.

ختم به خیر موقت؛ بیانیه وزیر
این صحبت های سلطانی فر را بخوانید: »آقای 
تاج که تلاش خوبی داشتند و از جانبازان دوران 
دفاع مقدس هستند با استفاده از ماده 60 قانون 
خود  کار  به  می تواند  ایثارگران  خدمات  جامع 
در فدراسیون ادامه دهد و این موضوع در حال 
پیگیری و انجام مراحل اداری و اجرایی است و 
در مورد سایر بازنشستگان فدراسیون هم تغییراتی 
را در دبیر کلی شاهد بودیم که جا دارد از زحمات 
دلسوزانه آقای ساکت تشکر کنم و درباره سایرین 
هم به زودی مجمع  عمومی فدراسیون فوتبال در 
چارچوب اساسنامه تصمیمات مقتضی و قانونی 
راخواهد گرفت، ولی در هرصورت از همه انتظار 

دارم منافع ملی را رعایت کنند.« 
برای جلوگیری از تعلیق فوتبال ایران وزیر ورزش 
و جوانان از فدراسیون فوتبال خواسته در مجمع 
عمومی فدراسیون فوتبال در خصوص بازنشسته 
ها تصمیم گیری کند و گفته می شود قرار است 
بندی به اساسنامه فدراسیون فوتبال اضافه شود 
که از این پس و بنا به احترام به قوانین داخلی 
فوتبال  فدراسیون  در  توانند  نمی  ها  بازنشسته 
صاحب سمت شوند. با این حرف ها حالا مشخص 
»بقای  ورزش  وزیر  نظر  مد  سناریوی  که  شد 
مهدی تاج و جدایی بازنشسته های دیگر فوتبال 

است.« علی کفاشیان، فریدون اصفهانیان، محمود 
اسلامیان، حیدر بهاروند و کاظم طالقانی 5 عضو 
رییس  چند  علاوه  به  فدراسیون  رییسه  هیات 
دپارتمان و کمیته که بازنشسته هستند با شرایط 

کنونی باید سمت خود را ترک کنند.

هیئت رئیسه حاضر به استعفا نیستند
با این حال اعضای هیات رئیسه فدراسیون که پنج 
نفر از آنها بازنشسته هستند حاضر به کناره گیری 
که  پرتعدادی  های  نشست  از  آنها پس  نشدند. 
برگزار کردند در نهایت توپ را به زمین وزارت 
ورزش انداختند و خواستار تعیین تکلیف وضعیت 
خودشان از سوی وزارت ورزش شدند. درحالی که 
هیات رئیسه فدراسیون فوتبال در سه نامه از وزارت 
را  فعالیت شان  ادامه  بود تکلیف  ورزش خواسته 
مشخص کند، مسعود سلطانی فر هیچ واکنشی به 
درخواست آنها نداشته تا ابهامات افزایش پیدا کند.

از سوی دیگر این صحبت های سلطانی فر به نوعی 
پاسخ به نامه ای است که رییس و اعضای هیات 
اخیر  بارها در روزهای  فوتبال  رییسه فدراسیون 
درباره اش حرف زدند؛ نامه ای که طبق آن از وزیر 
ورزش خواستار اعلام موضع شفاف درباره بازنشسته 
های فوتبال شده بود و حالا سلطانی فر صراحتا 
رای به بقای تاج و رفتن سایر مدیران بازنشسته 
داده است. البته که انتظار مهدی تاج از سلطانی فر 
ماندن اعضای هیات رییسه منفصل از شغل های 
دیگر است، اما سلطانی فر با توجه به فشاری که از 
طرف مجلس و قوه قضاییه به او وارد شده، مخالف 

ادامه فعالیت 5 عضو هیات رییسه است.

گروکشی های هیئت رئیسه
سیدرضا  وساطت  با  کرد  سعی  ورزش  وزارت 
صالحی امیری رئیس کمیته ملی المپیک مشکل 
فدراسیون فوتبال را به گونه ای حل کند که شائبه 
دخالت دولت در امور فوتبال برای مسئولان فیفا و 
کنفدراسیون آسیا ایجاد نشود اما تلاش ها تا امروز 
به نتیجه مثبتی نرسیده است. این اتفاقات در حالی 

رخ داده که برخی مسئولان فوتبال در ارتباط هایی 
که با کنفدراسیون فوتبال آسیا داشته اند موضوع 
دخالت دولت در امور این رشته را به اطلاع آنها 
رسانده اند.  به دنبال این اتفاقات نامه تعلیق فوتبال 
ایران طی چند روز آینده به مسئولان ورزش خواهد 
رسید. براین اساس ابتدا تیم ملی فوتبال ایران  از 
حضور در جام ملت های آسیا تعلیق خواهد شد 
و پس از آن نمایندگان ایران حق حضور در لیگ 

قهرمانان آسیا را نخواهند داشت.
فدراسیون  روزها  این  اصلی  سوژه  که  درحالی 
فوتبال است، اما باشگاه پرسپولیس نیز به خاطر 
همین مشکل در خطر حذف از لیگ قهرمانان آسیا 
قرار دارد و به احتمال زیاد در نامه ای که برای 
مسئولان ایران ارسال خواهد شد تاکید می شود 

باشگاه پرسپولیس به  فدراسیون فوتبال و 
خاطر دخالت دولت در امورشان تعلیق 

خواهند شد.

کلام آخر
از آنجایی که بحث بازنشستگی 
در  فوتبال  تعلیق  از  ترس  و 
آستانه جام ملت های آسیا به 

فوتبالدوستان  اصلی  دغدغه 
تبدیل  اخیر  روزهای  در 
ماندن  که  حالا  شده، 
عنوان  بلامانع  تاج 
تا  هستیم  امیدوار  شده، 
فوتبال  فدراسیون  رییس 
ورزش  وزیر  که  سناریویی 

و  بپذیرد  را  کرده  طراحی 
ماندن  روی  پافشاری  بدون 

کار خود  رییسه  هیات  اعضای 
را در راستای پیشرفت و موفقیت 

فوتبال دنبال کند.
پافشاری  بدون  تاج  اگر  تردید  بی 
روی موضع خود در راستای تزریق 

خون تازه به فوتبال تلاش کند 

می تواند شوکی مثبت به تیم ملی در آستانه 
جام ملت های آسیا بدهد و از طرفی حال مردم 
فوتبالدوست هم در فاصله یکماه تا جام ملت های 

آسیا خراب نمی شود.

خطر: »تعلیق« جدی تر از همیشه

تاج  را به تخت  بازگردانید!

مجید  سعیدی

غابین بزرگ در ساختار مدیریتي ارشد پرسپولیس؛

بساط لمپني شرکت  پیشکسوتان 
را جمع کنید!

محمدحسین سیفی


